

မေတ္တာ၏ အကျိုးအာနိသင်

မေတ္တာ၏ အကျိုးအာနိသင်သည် အလွန်များပြား ကြီးမားမြင့်မြတ်၏။ ဘဝသမ္ပတ္တိအကျိုးပေးသန်သော ကောင်းသောကံတကာတည်းတွင် ကျမေတ္တာကံသည် အထွတ်မြတ်ဆုံး၊ အသာဆုံးတည်း။ မေတ္တာကံကို တုပြိုင်နိုင်သော ကံဟူ၍ မရှိပေ။

သေကျွတောင်ဆရာတော် ဦးတိလောက



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အာဆီယံတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် လာအိုနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

စာမျက်နှာ - ၃

သောက်သုံးရေအခက်ကြုံတွေ့နေသော ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေ

မိတ္ထီလာ မတ် ၁၃

“သဲတောလေး ကျေးရွာမှာ ရှေးတုန်းကတည်းက ရေချိုမထွက်ဘူး။ ရေငန်ပဲထွက်တယ်။ ရေငန်ထွက်တဲ့ ရေတွင်းတွေတွေ့ရတယ်။ ရေမရွာပေးမယ့် သောက်သုံးရေအတွက်ကျတော့ နွေရောက်တိုင်း အခက်အခဲကြုံတွေ့ရတယ်။ နွေရာသီဆိုရင် ရွာအနီးက ချောင်းထဲမှာ လက်ယက်တွင်းတူးပြီး သောက်သုံးရေအတွက် မနက်အစောကြီးက တည်းက အလှည့်ကျခပ်ကြရတယ်။ ဒီနှစ်က အယ်နီညီရာသီဥတုကြုံတွေ့ရတဲ့နှစ်ဆိုတော့ ခါတိုင်းနှစ်တွေလောက် လက်ယက်တွင်းက ရေမရဘူး” ဟု ယခင်နှစ်များကထက် သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ပို၍ ကြုံတွေ့နေရသည့် အကြောင်း သဲတောလေးကျေးရွာ ဒေသခံတစ်ဦးက ဆိုသည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



မိတ္ထီလာမြို့နယ် သဲတောလေးကျေးရွာသို့ သောက်သုံးရေများဖြန့်ဝေပေးစဉ်၊ ဓာတ်ပုံ-သိန်းမြင့်ကျော် (မိတ္ထီလာ)

ယနေ့ မာတိကာ

ရန်ကုန်မြို့ရှိ စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူများသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြန့်ပွားနိုင်ရေး ဓာတ်အားခွဲရုံပွင့်လှစ်

စာမျက်နှာ - ၅

မြို့ပြပွံ့ပြီးရေးစီမံကိန်းအရ မန္တလေး၊ ဖော်လမြိုင်နှင့် ပုသိမ်မြို့တို့ကို အကြိုစီမံကိန်း စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စာမျက်နှာ - ၈

မဟာပဇ္ဈလ အငှားအိမ်ရာရှိ တိုက်ခန်းများမဲနှိုက် ရောင်းချပိုင်ခွင့်မရှိ၊ နှစ်ရှည်ငှားရမ်းခြင်းသာဖြစ်

ရန်ကုန် မတ် ၁၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် အမှတ်(၂)လမ်းမကြီးနှင့် မဟာပဇ္ဈလလမ်းထောင့်ရှိ မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၁၄၁/၂)ပေါ်ရှိ မဟာပဇ္ဈလ အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်းမှ တိုက်ခန်းများအား ငှားရမ်းခွင့်လျှောက်ထားသည့် လျှောက်လွှာရှင်များကို ဒဂုံမြို့နယ် ရှင်စောပုလမ်းရှိ Myanmar Event Park(MEP)တွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မဲနှိုက်ရွေးချယ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ မဟာပဇ္ဈလ အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်းကို အိုးအိမ်ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသည့် ဝင်ငွေအလယ်အလတ်အဆင့်ရှိ ပြည်သူလူထုအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ခွင့်ပြုအသုံးစရိတ်ဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရန် တင်ဒါခေါ်ယူထားသည့် ကုမ္ပဏီပေါင်း ၂၆ ခုနှင့် မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *



နိုင်ငံတကာ စံချိန် စံညွှန်းများဖြစ်သည့် ISO လက်မှတ်ရရှိထားပြီး စိတ်ချယုံကြည် ကြာရှည်ခံ၊ အန္တရာယ်ကင်း၊ အသုံးပြုနိုင်သည့် ၉၉.၉၉% ကြေးသားသန့်စင်ပြီး ဝါယာဆိုင်အပြည့်

SIGMA လျှပ်စစ်မီးကြိုးများ

www.mecwebsite.com

Royal Electric အမှတ် (၁၃၈)၊ (၂၆)လမ်း (အလယ်တလောက်)၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၀၉-၅၀၀၄၉၆၇၊ ၀၁-၃၇၂၇၀၅၊ ၂၄၀၂၅၆၊ ၃၀၀၀၂၆

Aye Electric အမှတ် (၁၇၁)၊ (၃၀)လမ်း (အလယ်ဘလောက်)၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၀၉-၈၆၀၆၇၄၇၊ ၅၁၄၆၇၄၇၊ ၀၁-၂၄၉၀၉၉၊ ၂၄၂၀၀၀

STARMART nine mile showroom - (၉)မိုင်မြစ်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၀၉-၃၀၉၉၀၃၃၀၊ ၃၀၉၉၀၃၃၀၊ ၃၀၉၉၀၃၃၀၊ ၃၀၉၉၀၃၃၀ www.starmartninemileshowrooms.com

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့် ၁၄-၂-၂၀၁၆၊ တနင်္လာနေ့

နေရေးစိတ်အေးရအောင်ကြံဆောင်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေနှင့်စတိုးပွားလျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် မြို့ပြနေပြည်သူများ တစ်စတစ်စတိုးပွားလာရာ၌ အိုးပိုင်အိမ်ပိုင်ရှိသူများထက် အိုးမပိုင် အိမ်မပိုင် အငှားနေအိမ်များတွင် မြင့်မားသောစပေါင်ငွေ ကြီးမြင့်သော အိမ်လခများနှင့် မိသားစုဘဝကို ခက်ခဲကျပ်တည်းစွာဖြင့် ရပ်တည်နေကြရသူများက ပိုများသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်က လူဦးရေနှင့်အိမ်ရာစစ်တမ်းများ ကောက်ယူမှုအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေသန်း ၅၀ ကျော်ရှိပြီး အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁၁ သန်းခန့် ရှိသည့်အနက် အိမ်ပိုင်ယာပိုင်ဖြင့် နေထိုင်နိုင်သူအိမ်ထောင်စုမှာ တစ်ဝက်ပင်ရှိမည် မဟုတ်ချေ။ ကျန်အိမ်ထောင်စုအများစုမှာ အိမ်ပိုင်ယာပိုင်မရှိဘဲ အိမ်ငှားဘဝဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကြုံသလိုဖြစ်သလို နေထိုင်ခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း ရပ်တည်နေကြသည်ဟု သိရသည်။

ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေအများဆုံးနေထိုင်ကြသည့် ရန်ကုန်မြို့နှင့်မန္တလေးမြို့ကြီးတို့တွင် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် မြို့ပြအင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ သစ်လွင်သည့်အိုးအိမ်များ တည်ရှိနိုင်ရေးအတွက် အဆင့်မြင့်အိမ်ရာများ၊ တန်ဖိုးသင့်အိမ်ရာများ၊ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများကို

ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရများ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် အိမ်ရာအသစ်များ တည်ဆောက်ပေးနေသည်ကိုတွေ့ရသည်။

ထိုသို့တည်ဆောက်ရာတွင် တန်ဖိုးမြင့်အိမ်ရာများမှာ ငွေကြေးကြွယ်ဝသူများသာ ရရှိပိုင်ဆိုင်နိုင်သဖြင့် လူနည်းစုအတွက်ဖြစ်သည်။ တန်ဖိုးသင့်အိမ်ရာများမှာလည်း ငွေကြေးအတန်သင့်ရှိကြသော ပြည်သူ့အလယ်လတ်တန်းစားများဝယ်ယူနိုင်သော အိမ်ရာများဖြစ်သည်။ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများမှာမူ ဈေးနှုန်းအနည်းဆုံးဖြစ်သော်လည်း ငွေကြေးအသင့်အတင့်ရှိသူများသာ ဝယ်ယူနိုင်ကြသည်။

ထိုသို့ဝယ်ကြရာ၌ ငွေကြေးတတ်နိုင်သော ပြည်သူများကဝယ်ခြင်းသာ များပြီး များသောအားဖြင့် မိမိအတွက် နေစရာအိမ်တစ်လုံးရှိသော်လည်း သားသမီး၊ မိဘများအတွက် ထပ်မံဝယ်ယူခြင်းများထက် အပိုငွေကြေးရှိသဖြင့် သက်သာသော၊ အကွက်အကွင်းကောင်းသော နေအိမ်များကို ထပ်မံဝယ်ယူပြီး အမြတ်အစွန်းရရှိသောအချိန်တွင် ပြန်လည်ရောင်းချရန် သို့မဟုတ် အိမ်ခြံမြေဈေးကစားရန် ဝယ်ယူထားကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဝယ်ယူကြခြင်းကိုအကြောင်းပြု၍ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်ဖြစ်ပေါ်လာပြီး အရောင်းအဝယ်ဈေးကစားခြင်းမှအစပြု၍ အိမ်ခြံမြေဈေးနှုန်းများ အဆမတန်မြင့်တက်လာသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ထိုအခါ အကျိုးဆက်အားဖြင့် အမှန်တကယ် နေအိမ်မရှိသူများ၊ ချွေးနည်းစားဖြင့် အိမ်ရာပိုင်ဆိုင်လိုသူများအတွက် ကြီးမားသည့်စိန်ခေါ်မှုဖြစ်လာပြီး နှစ်ကာလကြာရှည်လာသည်နှင့်အမျှ ကိုယ်ပိုင်

အိမ်ပိုင်ဆိုင်ရမည့်အရေး အလွမ်းဝေးသည်ထက် ဝေးသွားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် သေရေးထက် နေရေးခက်ဟု ဆိုလာကြသည်။

ယခုအခါ အိမ်ပိုင်ယာပိုင်မရှိသူများ၊ အိမ်ပိုင်ဝယ်ယူနိုင်ရန် မတတ်နိုင်သူများအား အငှားအိမ်ရာတိုက်ခန်းများဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက် ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရက ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအားတင်ဒါခေါ်ယူကာ ရန်ကုန်မြို့နှင့်မန္တလေးမြို့တို့တွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး အချို့တည်ဆောက်ပြီးစီးပြီး အချို့ပြီးစီးလျှင်ဖြစ်သည်။ ထိုအိမ်များကို လျှောက်လွှာများခေါ်ယူပြီး မဲစနစ်ဖြင့်နေရာချထားပေးခဲ့ရာ မဲပေါက်သူအချို့ နေအိမ်အတွက် စိတ်အေးသွားရပြီဖြစ်သည်။

မကြာသေးမီရက်က ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်တွင် မဟာဗန္ဓုလအငှားအိမ်ရာစီမံကိန်းမှ တိုက်ခန်းများအား မဲနှိုက်ရွေးချယ်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါအိမ်ရာတွင် တိုက်ခန်းပေါင်း ၁၁၅၂ ခန်းရှိပြီး လျှောက်ထားသူ ၃၅၄၉၀ ဦးအနက် ပေါက်မဲအရေအတွက် ၁၄၀၀ ကို အမှတ်စဉ်အလိုက် နေရာချထားပေးခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသူ ၂၄၈ ဦးအား တန်းစီဖယားဖြင့် လျာထားခဲ့သည်။

မဲနှိုက်ပေးခဲ့သည့် ယခုအိမ်ရာအတွက် လျှောက်ထားသူ သုံးသောင်းခွဲကျော်ရှိသည့်အနက် တစ်ထောင်ကျော် မဲပေါက်ခဲ့ရာ အမှန်တကယ်အိုးအိမ်မရှိသူများအတွက် တစ်လလျှင် ကျပ်သုံးသောင်းခန့်ဖြင့် နေစရာအိမ်ရခဲ့သဖြင့် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ရသလို နောင်ဆောက်ဆဲ၊ ဆောက်မည့် တိုက်အသစ်များတိုးပွားကာ လျှောက်ထားသူအားလုံးရရှိနိုင်ကြစေရန် ဆုတောင်းလိုက်ပါသည်။ ။

ပြည်သူ့အကျိုးဆောင်ကပြု သမိုင်းကောင်းတစ်ခုနှင့် ပီးရထားစက်ရုံ



မြစ်ငယ် မတ် ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မီးရထားစတင်ပြေးဆွဲသည့် ၁၈၇၇ ခုနှစ်မှ ၁၉၁၁ ခုနှစ်အတွင်း ပေါ်ထွက်လာသော မီးရထားစက်ရုံတစ်ရုံကိုပြုပြင်ဆင်သည့် မြစ်ငယ်မီးရထားတွဲဖြင့် တွဲတည်စက်ရုံကို ပြသရမည်ဖြစ်သည်။ လှပသော သမိုင်းနှင့်အတူ ညီညွတ်ခြင်းသင်္ကေတကိုပြနေသော စက်ရုံ၊ အတူတကွငြိမ်းချမ်းစွာ ဘာသာပေါင်းစုံယှဉ်တွဲနေထိုင်ရာစက်ရုံ၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြု နိုင်ငံအကျိုးပြု စက်ရုံအဖြစ် ထင်ရှားခဲ့သည်။

စက်ရုံအတွင်းမှ မြင့်မားသောမီးခိုးခေါင်းတိုင်နှစ်ခုကိုပင် ရာပြည့်ညီနောင်ဟု ညွှန်းဆိုလာကြသည်။ နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော်လာခြင်းနှင့်အတူ ရာပြည့်ညီနောင်သည် ခုံထည်စွာတည်ရှိနေပြန်ပင်ဖြစ်သည်။ လှပသော သမိုင်းနှင့်အတူ ပေါ်ထွက်လာသောမြစ်ငယ်မီးရထားတွဲပြင်စက်ရုံ၏သမိုင်းကိုပြောလျှင် ၁၉၀၅ ခုနှစ်က အရေးပါသောခုနှစ်ပင်ဖြစ်သည်။ ၁၉၀၅ ခုနှစ်တွင် လူစီးတွဲနှင့် ကုန်တွဲစက်ရုံကို တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ၁၉၁၁ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးခဲ့သည်။ ၁၉၁၂ ခုနှစ်တွင် စက်ရုံစတင်လည်ပတ်ကာ မြန်မာ့မီးရထားသမိုင်းနှင့်အတူ ယှဉ်တွဲပေါ်ထွက်လာသောစက်ရုံအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုနိုင်ခဲ့ပေသည်။

မီးရထားသမိုင်းနှင့်အတူ ပေါ်ထွက်လာသော မြစ်ငယ်မီးရထားစက်ရုံကိုအမှီပြုကာ နှစ်တစ်ရာကျော်လာပြီဖြစ်သော မြစ်ငယ်မြို့ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပေသည်။ စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထားသော မြို့၊ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာအတတ်ပညာကို အတုယူရသည့်မြို့ကလေးပင်ဖြစ်သည်။ မူလက တွဲပြင်စက်ရုံ ၆၅ ဧက၊ တွဲတည်ဆောက်ရုံ ၈၀ ဒသမ ၅ ဧကနှင့်အတူ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများအပါအဝင် မြစ်ငယ်မီးရထားတွဲပြင်စက်ရုံမြေအကျယ်အဝန်းမှာ ၆၃၁ ဒသမ ၂၉ ဧကအထိကျယ်ဝန်းသော မြို့ကလေးပင်ဖြစ်သည်။

(တိမ်တမန်)

ပြင်ဦးလွင် မတ် ၁၃

ပြင်ဦးလွင်၌ အော်ဂဲနစ်စနစ်ဖြင့် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးသည့် ပိုလ်စားပဲများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့ပေါ်တွင် တရုတ်ပိုလ်စားပဲကို အော်ဂဲနစ် (Organic)စနစ်ဖြင့် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “တစ်ဧကကို တရုတ်ပိုလ်စားပဲမျိုးစေ့ခြောက်ပြည်စိုက်ရတယ်။ တစ်ပြည်ကိုကျပ် ၁၀၀၀၀ ပေးရတယ်။ တိုင်ထောင်ပဲမျိုးဖြစ်တဲ့အတွက် နေကြာကိုင်းတွေထောင်ပေးရတယ်။ နေကြာကိုင်းတစ်ချောင်းကို လေးကျပ်နှုန်းကျတယ်။ တစ်ဧကကို ပဲတိုင် ၄၂၀၀ လောက်ကုန်တယ်။ အဓိကမြေဩဇာကိုတော့ မြင်းချေးထည့်စိုက်တယ်။ မြင်းချေးထည့်တော့ ရေလောင်းရသက်သာတယ်။ မြင်းချေးတစ်စီးကို ကျပ် ၄၅၀၀ ပေးရပြီး တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စိုက်ပျိုးလို့ရတယ်။ တရုတ်ပိုလ်စားပဲကို နတ်တော်လနဲ့ ပြာသိုလတွေမှာ စိုက်ကြတယ်။ စိုက်ရက် ၁၀၀ လောက်အကြာ တပေါင်း၊ တန်ခူးလ



ဦးမော့ဆို မတ် ၁၃

ဦးမော့ဆိုမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ပြည်သူ့အကျိုးပြု နယ်လှည့်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း စာကြည့်တိုက်ပညာဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးပို့ချမှုသင်တန်းကို ကုန်းသာကျေးရွာ လူငယ်စာကြည့်တိုက်၌ ယမန်နေ့က ကျင်းပရာ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုးနိုင်က စာပတ်ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးနှင့် စာကြည့်တိုက်ရန်ပုံငွေရှာဖွေနည်းများကို ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် စာကြည့်တိုက်ကော်မတီဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများကို အုပ်စုဖွဲ့ကာ ပညာရပ်ခွဲနည်းများနှင့် လက်တွေ့ စာရင်းရေးသွင်းရမည့်နည်းလမ်းများ၊ စာအုပ်စာစောင်ထိန်းသိမ်းနည်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



Table with 4 columns: စာတည်းများ (Editors), အနုပညာစာတည်း (Creative Editors), အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ (Junior Reporters), and မင်္ဂလာ (Greeting). It lists names and roles of the staff.

ပြည်တွင်းရေးရာ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် လာအိုနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် မတ် ၁၃
လာအိုနိုင်ငံ ဝီယင်ကျွန်းမြို့၌ ကျင်းပမည့် (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး (13th ACDFIM) သို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာရာ(ဝဲပုံ) လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ Watty အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လာအိုပြည်သူ့တပ်မတော်မှ Director of Foreign Relationship Bri-Gen

Kenchan NATHALANCY၊ Director of Airforce Department Bri-Gen Khamphat နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုစစ်သံမှူး Colonel Daokai LERTLIVANH၊ လာအိုနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်စိုးဝင်း နှင့်ဇနီး၊ စစ်သံမှူး ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးတင်ထွန်းအောင်နှင့်ဇနီးတို့က လေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။
အဆိုပါ (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေးကို မတ် ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အစည်းအဝေးကာလအတွင်းတွင်လည်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များသည် နှစ်နိုင်ငံသီးခြားစီ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(မြဝတီ)

မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးမိသားစုများ၊ ပညာတော်သင် မြန်မာကျောင်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၃
(၁၃)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး(13th ACDFIM)သို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လာအိုနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာစစ်သံရုံးဆောက်လုပ်မည့်မြေနေရာသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။
ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးနေအိမ်သို့ရောက်ရှိပြီး မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးမိသားစုများ၊ ပညာတော်သင် မြန်မာကျောင်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံဆက်သွယ် တွေ့ဆုံစဉ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က

လာအိုနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် မြေပြင်၊ ရေပြင်နှင့် ဝေတင်ပိုင်နက် သုံးခုလုံးနှင့် ဆက်စပ်နေကြောင်း၊ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးအပိုင်းကို မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ နှစ်နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်ပိုင်းဆက်ဆံရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို မြှင့်တင်ရန်၊ ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းကိုလည်း မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ သံရုံးဝန်ထမ်းများ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု၊ နေထိုင်မှုစည်းကမ်းများ၊ မိသားစုများ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည်များ တင်ပြဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။
ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးတို့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ မိသားစုဝင်များ၊ ပညာတော်သင်မြန်မာကျောင်းသားများအတွက် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ပညာသင်ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ရာ(အပေါ်ပုံ) သံအမတ်ကြီး၊စစ်သံမှူးနှင့်သံရုံးမိသားစုဝင်များ၊ ပညာတော်



သင်ကျောင်းသားများက လက်ခံရယူကြပြီး တပ်မတော် မိသားစုများက နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် နှင့်ဇနီးနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား သံရုံးနှင့် စစ်သံရုံး
(မြဝတီ)

* ရွှေဖုံးမှ
“အငှားအိမ်ရာစနစ်ဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်နဲ့အညီ လုပ်ငန်းတွေချမှတ်ပါတယ်။ လက်ရှိ အိမ်ရာတွေချထားတဲ့အခါမှာ အငှားအိမ်ရာနဲ့ပတ်သက်ပြီး မူဝါဒ (၇)ချက် ချမှတ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမူဝါဒတွေထဲက (က)နဲ့(ဃ) မှာပါတဲ့ အချက်နှစ်ချက်က အိမ်ရာတွေချပေးတဲ့အခါမှာ ဝန်ထမ်းတွေကိုဦးစားပေးရမယ်။ ဝန်ထမ်းထဲမှာလည်း အစိုးရဝန်ထမ်း၊ ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်းတွေက နိုင်ငံတော်ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေတယ်လို့ဆိုလိုပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က ပြည်သူ့လူထုပေါ့။ အိမ်ပိုင်ရာပိုင်မရှိတဲ့ ပြည်သူ့လူထုကို ချမှတ်ဖို့ရှိပါတယ်။ အလယ်အလတ်ရှိပြည်သူ့လူထုကို နေရာချပေးရမယ်ဆိုတဲ့မူဝါဒအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးတာဖြစ်ပါတယ်”ဟု မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးယုခိုင်က ပြောသည်။
မဲနီကံသည့်နေရာသို့ ကာယကံရှင် လျှောက်လွှာရှင်များကိုယ်တိုင်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မဟာပန္နလ အငှားအိမ်ရာ တိုက်ခန်းပေါင်း ၁၁၅၂ အတွက် ပေါက်မဲများ စိစစ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပေါက်မဲအရေအတွက် ၁၄၀၀ မဲနီကံခွဲပြီး မဲပေါက်သည့် လျှောက်လွှာအမှတ်စဉ်များသည် ပေါက်မဲလျာထားချက်ဖြစ်ပြီး ကျန် ၂၄၈ ဦးကို အရန်တန်းစီဇယားအဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ အငှားအိမ်ရာသည် နှစ်ရှည် ငှားရမ်းသည့်စနစ်ဖြစ်ကာ အိမ်ငှားစည်းကမ်းချက် ၂၆ ချက်ကို သတ်မှတ်ပေးထားသည်။ စည်းကမ်းနှင့်အညီ နေထိုင်မည်ဆိုပါက သားစဉ်မြေးဆက်နေထိုင်နိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း အဆိုပါအခမ်းအနားမှသိရသည်။
“နဂိုကတည်းက ခေါင်းစဉ်ကိုကအငှားအိမ်ရာပါ။ မည်သည့်အငှားအိမ်ရာကိုမှ အပိုင်ပေးတဲ့ မူဝါဒမရှိပါဘူး။ နေထိုင်စဉ်ကာလမှာ အိမ်ငှားစရိတ်ပေးနေတဲ့သဘောပါ။ အစိုးရပိုင်းက အပိုင်ပေးဖို့မရှိပါဘူး။ အဲဒီကရလာတဲ့ အိမ်လခတွေကိုလည်း နိုင်ငံတော်ရငွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကိုပေးသွင်းရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကိုလည်းသိစေချင်ပါတယ်”ဟု မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးယုခိုင်က ပြောသည်။

အငှားအိမ်ရာနေထိုင်ခွင့် မဲပေါက်သူ ဒဂုံမြောက်ပိုင်းနေ ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်က “ပေါက်မဲနံပါတ်က ၇၀၆ ပါ။ တစ်ဆင့်စကားတစ်ဆင့်ကြားရာကနေ လျှောက်လွှာတင်ဖြစ်ခဲ့တာပါ။ ဒလသန်းခေါင်စာရင်းနဲ့ လျှောက်ခဲ့တာ မြောက်ဒဂုံမှာ ငှားနေတာပါ။ အိမ်လခတွေက တအားများတာ။ လခပေးရက်ဆို သားသမီးတွေဆီက စုပြီးပေးရတာ။ တစ်လ ၃၀၀၀ လို့တော့သိပါတယ်။ သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းကမ်းအတိုင်းလိုက်နာမယ်ဆို နှစ်ရှည်ငှားရမ်းတာဖြစ်တဲ့အတွက် ခဏခဏမပြောင်းရတော့ဘူးပေါ့။ ကိုယ်ပိုင်လေးလို ဖြစ်သွားတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်” ဟုပြောသည်။
အကယ်၍ ယခုမဲပေါက်သည့် လျှောက်လွှာအမှတ်စဉ်ကို ပြန်လည်စိစစ်ရာတွင် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ နေရာချထားပေးခဲ့သော ပိုလ်မင်းရောင်၊ ပိုလ်ပထမ၊ ရွှေလင်ဗန်းနှင့် ပုလဲကွန်ဒို စသည့်အိမ်ရာများတွင်ရရှိပြီးကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိပါက မဲပေါက်သည့်စာရင်းမှပယ်ဖျက်၍ အရန်တန်းစီဇယားမှ ကြီးစဉ်ဇယားအလိုက် ပေါက်မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ သိရသည်။
ထို့ပြင် ယခုတစ်ကြိမ် အငှားအိမ်ရာ လျှောက်ထားရာတွင် လူတစ်ဦးတည်းမှ နှစ်ကြိမ်မဲပေါက်ပါက နှစ်နေရာစလုံးကို မဲပေါက်သူစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်မည်ဖြစ်ပြီး မဟာပန္နလ အငှားအိမ်ရာတွင် အိမ်ခန်းငှားရမ်းနေထိုင်ခွင့် ရရှိသူများစာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကြော်ငြာသင်ပုန်းများနှင့် မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနတွင် ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပေါက်မဲစာရင်းထုတ်ပြန်ပြီးစီးမှုကို မြို့တော်သတင်းစာ၊ City FM တို့တွင် ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
မဟာပန္နလ အငှားအိမ်ရာတွင် အိမ်ငှားရမ်းနေထိုင်ခွင့် မဲပေါက်ထားသော လျှောက်ထားသူများအနေဖြင့် မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်) နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး နေထိုင်ခွင့်ရရှိပါက မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲရေးရုံးသို့ တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

“လက်ရှိအိမ်ရာတွေက အများဆုံး ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်၊ တချို့ အဆောက်အအုံတွေက ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်လောက်ပြီးစီးနေပါပြီ။ ပြင်ဆင်တဲ့ လုပ်ငန်းနည်းနည်းပဲကျန်တော့တာပါ။ အိမ်ရာအတွင်းပိုင်းမှာ လိုအပ်တာလေးတွေလည်းလုပ်နေပါပြီ။ ဆောက်လုပ်ရေးကြီးကြပ်တဲ့အဖွဲ့ကလည်း အချိန်မီပြီးစီးဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မတ်လကုန် ဧပြီလဆန်းထဲ နေရာချထားပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ သင်္ကြန်ကာလရက်တွေပယ်ပြီး တတိန်သမ္မ မြန်မြန်လက်ထဲရောက်အောင် ကြိုးစားနေပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးနေဝင်းအောင်က ပြောသည်။
ငှားကဆက်လက်၍ “ပိုလ်ပထမ၊ ပိုလ်မင်းရောင်၊ ရွှေလင်ဗန်းတို့ မဲနီကံတုန်းက တွေ့ခဲ့ရတဲ့ အားနည်းချက် အားသာချက်တွေကို လိုက်ဖြည့်ပြီး ပြည်သူ့လူထုရဲ့ လိုလားချက်ပေါ်မှာ ပွင့်လင်းမြင်သာအောင် မှန်ကန်မှုအရှိဆုံးနဲ့ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုအရှိဆုံးဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မဲနီကံတာနဲ့ ပတ်သက်လို့ မှန်ကန်မှုရှိအောင်ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်”ဟုပြောသည်။
ယခု ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမည့် မဟာပန္နလအိမ်ရာ အဆောက်အအုံများသည် ၆ ခန်းတွဲ ၄ ထပ်အဆောက်အအုံများဖြစ်ပြီး တိုက်တစ်လုံးလျှင် အခန်းပေါင်း ၂၄ ခန်း ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ အလျား ၁၅၃ ပေနှင့် အနံ ၂၅ ပေရှိ အဆောက်အအုံများဖြစ်ပြီး အခန်းတစ်ခန်း၏ အကျယ်အဝန်းမှာ ၅၆၅ ဒဿ ၅ စတုရန်းပေ (၂၂ ပေ x ၂၅ ပေ)ရှိပြီး ရေချိုးခန်း၊ အိမ်သာတို့အပြင် လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်ရန်နှင့် အလင်းရောင်ကောင်းစွာရရှိရန် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။
ထို့ပြင် လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် ရန်ကုန်မြို့တော် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ထားပြီး ရေရရှိရေးအတွက် အဝီစိရေတွင်းများ တူးဖော်ပေးထားကြောင်းသိရသည်။
မဟာပန္နလအငှားအိမ်ရာသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အရှေ့ပိုင်းခရိုင်မှ ၂၅၂၁၉ ဦး၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်မှ ၅၄၅၂ ဦး၊ တောင်ပိုင်းခရိုင်မှ ၁၇၀၃ ဦး၊ မြောက်ပိုင်းခရိုင်မှ ၃၁၁၉ ဦး စုစုပေါင်း လျှောက်လွှာရှင် ၃၅၄၉၁ ဦး လျှောက်ထားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
သတင်း-သီသီမင်း/ ဓာတ်ပုံ-စိမ်းခင်

ပဲထိန်းခုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်ခတ်မှုအတွက် အီရန်အားအရေးယူရန် အစ္စရေးတောင်းဆို

ဂျေရုဆလင် မတ် ၁၃

အီရန်နိုင်ငံသည် လွန်ခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်တွင် ပဲထိန်းခုံးကျည်စမ်းသပ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းအတွက် ယင်းနိုင်ငံအား အရေးယူဒဏ်ခတ်ရေးအစီအစဉ်များ ချက်ချင်းချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုက တိုက်တွန်းလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက မတ် ၁၃ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အီရန်နိုင်ငံသည် နျူကလီးယား ထိပ်ဖူးသယ်ဆောင်နိုင်သော ပဲထိန်းခုံးကျည်များကို စမ်းသပ်ပစ်ခတ်ကြောင်း အတည်ပြုနိုင်မည်ဆိုပါက ယင်းလုပ်ရပ်သည် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ် ၂၂၃၁ ကို ချိုးဖောက်ရာရောက်ကြောင်း အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားသည်။

အီရန်နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများအကြား နျူကလီးယားသဘောတူညီချက် ရရှိခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်း နေတန်ယာဟုက ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။ ယင်းသဘောတူညီချက်အရ အီရန်နိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေး ဒဏ်ခတ်မှုများ ပြုလုပ်ထားခြင်းကို ဇန်နဝါရီလအတွင်း ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

အီရန်နိုင်ငံ၏ ပဲထိန်းခုံးကျည်စမ်းသပ်မှုကို တုံ့ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရန် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ အမြဲတမ်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ငါးနိုင်ငံနှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံတို့အား မေတ္တာရပ်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နေတန်ယာဟုက ပြောကြားသည်။ **ရိုက်တာ။**



အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန်ယာဟု

နိုင်ငံတကာ ပင်လယ်ရေကြောင်း တရားရေးဌာနထုထောင်ရန် တရုတ်တရားသူကြီးချုပ်ပြော

ပေကျင်း မတ် ၁၃

တရုတ်နိုင်ငံသည် အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းပိုင်ဆိုင်ခွင့်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်လျက် နိုင်ငံတကာ ပင်လယ်ရေကြောင်း တရားရေးဌာနကို ထူထောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော် တရားသူကြီးချုပ်၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ ဆင်ဟွာသတင်းဌာနက မတ် ၁၃ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပင်လယ်ရေကြောင်း စွမ်းပကားကို မြှင့်တင်နိုင်စေရေးအတွက် အမျိုးသား မဟာဗျူဟာအကောင်အထည်ဖော်ရန် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တရားရုံးများက လုပ်ဆောင်သွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော် တရားသူကြီးချုပ် ကျီကျင်းက အမျိုးသား ဥပဒေပြုလွှတ်တော် မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး၌ ပြည်သူ့တရားရုံးများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းရာတွင် ပြောကြားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာ၊ ပင်လယ်ရေကြောင်း ပိုင်ဆိုင်ခွင့်များနှင့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားရန် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဥပဒေပြုအမတ် ၃၀၀၀ ခန့်ကို တရားသူကြီးချုပ်က ပြောကြားသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်က တရုတ်နိုင်ငံရှိ တရားရုံးများ၌ ပင်လယ်ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အမှုအခင်းပေါင်း ၁၆၀၀၀ ခန့်ကို ဖြေရှင်းပေးခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပင်လယ်ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အမှုအခင်းအများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။ **ဆင်ဟွာ။**

ဆင်ဟွာ။

စပ်သွေးကြွခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအား ဖိလစ်ပိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ သုတ်သင်

မနီလာ မတ် ၁၃

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ ဇန်နဝါရီဆီဘူးဂေးပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံခြားသားနှစ်ဦး ပြန်ပေးဆွဲခံရမှုနှင့် ဖိလစ်ပိုင်လူမျိုးများ အသတ်ခံရမှုတို့အတွက် အဓိကတာဝန်ရှိသော စပ်သွေးကြွခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအား မတ် ၁၃ ရက်က သုတ်သင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။ အနောက်ပိုင်းမန်ဒါနာအိုစစ်ဌာနချုပ်၏ ပြောခွင့်ရသူ

ဗိုလ်မှူးဖီလာမွန်တန်း၏ ပြောကြားချက်အရ တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က နာဂါမြို့အနီး ဆင်ကီလုံရွာတွင် အဆိုပါတရားခံ ဝါနင်းအပဒုဆလန်အား ဖမ်းဆီးစဉ် ၎င်းကပြန်လည်ခံသောကြောင့် အသေပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ မွန်တန်း၏ ပြောဆိုချက်အရ ၎င်းတရားခံသည် အိုင်းရစ်သာသနာပြုမိုက်ကယ်ဆိုင်းနေသူ ဩစတြေးလျနိုင်ငံသား ဝါရင်ရော့ဝယ်လ်နှင့် ဖိလစ်ပိုင်လူမျိုး

ဆရာမသုံးဦးတို့အား ပြန်ပေးဆွဲရာတွင် အဓိကပါဝင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ ထို့ပြင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြန်ပေးဆွဲမှုများနှင့် သတ်ဖြတ်မှုများတွင် အဓိကတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးဖြစ်ပြီး အကြမ်းဖက် အဘူဇေယက်အုပ်စုနှင့် ဆက်သွယ်နေသူဖြစ်သည်။ **ဆင်ဟွာ။**



တရုတ်(တိုင်ပေ)တွင် နျူကလီးယားစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှု ပြည်သူများကဆန့်ကျင်ဆန္ဒထုတ်ဖော်

တရုတ်(တိုင်ပေ) မတ် ၁၃

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် နျူကလီးယားပေါက်ကွဲမှုကို ဖြစ်ပွားစေခဲ့သည့် ၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်က ငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့မှု ငါးနှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တရုတ်(တိုင်ပေ)ရှိ နျူကလီးယားစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုကို ဆန့်ကျင်ကြသော ပြည်သူများက လမ်းမများပေါ်တွင် နျူကလီးယားဆန့်ကျင်ရေးအတွက် မတ် ၁၂ ရက်က ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါဆန္ဒထုတ်ဖော်သူများတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် နျူကလီးယားစက်ရုံများအနီးတွင် နေထိုင်ကြသောပြည်သူများ ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။

ဆန္ဒထုတ်ဖော်သူများက နိုင်ငံအတွင်းတည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် နျူကလီးယားစက်ရုံအသစ်ကို ရပ်တန့်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည့်အပြင် တည်ဆောက်ပြီးဖြစ်သော နျူကလီးယားစက်ရုံများလည်ပတ်မှုကိုလည်း ရပ်ဆိုင်းပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

နျူကလီးယားမတော်တဆမှုဖြစ်ပွားမည်ကို အလွန်အမင်းကြောက်ရွံ့ကြောင်းနှင့် တရုတ်(တိုင်ပေ)အနေဖြင့် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုကိုသာ လုပ်

ဆောင်သင့်ကြောင်း ဆန္ဒထုတ်ဖော်သူတစ်ဦးက သူ၏ခံစားချက်ကို ပြောကြားခဲ့သည်။ တရုတ် (တိုင်ပေ)တွင် ယခုလည်ပတ်နေသည့် နျူကလီးယားစက်ရုံသုံးရုံခန့်ရှိသည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ်က နိုင်ငံ၏စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုအနက် ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို ယင်းနျူကလီးယားစက်ရုံများမှ ရရှိခြင်းဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သောငါးနှစ်က ဂျပန်နိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် နျူကလီးယားစက်ရုံပေါက်ကွဲမှုကို စံနမူနာယူပြီး တရုတ်(တိုင်ပေ) ပြည်သူများက ၎င်းတို့ အသက်အန္တရာယ်ခြိမ်းခြောက်မှုကို ဖြစ်စေသည့် နျူကလီးယားစက်ရုံများ တည်ဆောက်ရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး မေးခွန်းများစွာ မေးခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် တရုတ်(တိုင်ပေ)အနီးတွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံ၏လေးခုမြောက်နျူကလီးယားစက်ရုံတည်ဆောက်မှုကို ရပ်တန့်ထားရသည်။

တရုတ် (တိုင်ပေ) ဒီမိုကရက်တစ်တိုးတက်ရေးပါတီ၏ ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဆိုင်းအင်း-ဝမ်က ၂၀၂၅ ခုနှစ် မတိုင်မီ နိုင်ငံအတွင်းနျူကလီးယားစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုကင်းလွတ်စေရန်ရည်ရွယ်ထားကြောင်း ပြောကြားသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**

ကယ်ဆယ်ရေးရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျ၊ လူ နှစ်ဦးသေဆုံး

တရုတ်(တိုင်ပေ) မတ် ၁၃

မတ် ၁၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လူငါးဦးလိုက်ပါစီးနင်းခဲ့သည့် ကယ်ဆယ်ရေးရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်းသည် တရုတ်(တိုင်ပေ) မြောက်ပိုင်း နယူးတိုင်ပေမြို့အလွန် ပင်လယ်အတွင်းသို့ ပျက်ကျသွားခဲ့ရာ လိုက်ပါလာသူများအနက် နှစ်ဦးသေဆုံးပြီး တစ်ဦးမှာ အခြေအနေစိုးရိမ်ရဖွယ်ရှိကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ယင်းရဟတ်ယာဉ်သည် သောင်တင်နေသည့် သင်္ဘောတစ်စင်းမှ ဆီများယိုမိုက်ကျမှုကို ရှာဖွေရေးလုပ်ဆောင်နေစဉ် ပင်လယ်ထဲသို့ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းတစ်ခုအရ ရဟတ်ယာဉ်သည် ပင်လယ်ရေပြင်အထက် မီတာ ၂၀ အကွာတွင် ပျံသန်းနေစဉ် ရုတ်တရက်ထိန်းချုပ်မှုကင်းလွတ်ပြီး ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်တွင် ရဟတ်ယာဉ်မှူး၊ တွဲဖက်ရဟတ်ယာဉ်မှူး၊ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့နှစ်ဦးနှင့် လေယာဉ်အမှုထမ်းအကြီးအကဲတစ်ဦးတို့ လိုက်ပါစီးနင်းခဲ့ကြသည်။

သောင်တင်နေသည့်သင်္ဘောကို တရုတ်(တိုင်ပေ)အခြေစိုက် ကုမ္ပဏီတစ်ခုက ပိုင်ဆိုင်ပြီး သက်တမ်း ၁၀ နှစ်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါသင်္ဘောပေါ်တွင် ကုန်သေတ္တာ ၆၁၇ လုံးနှင့် လောင်စာတန်ချိန် ၄၄ တန် တင်ဆောင်လာကြောင်း သိရသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများက သင်္ဘောပေါ်တွင်လိုက်ပါခဲ့ကြသည့် သင်္ဘောသား ၂၀ ဦးအား ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သည်။ **ဆင်ဟွာ။**



ကယ်ဆယ်ရေးရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်း တရုတ်(တိုင်ပေ)မြောက်ပိုင်း နယူးတိုင်ပေမြို့အလွန် ပင်လယ်အတွင်းသို့ ပျက်ကျစဉ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရန်ကုန်မြို့ရှိ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူများသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေး ဓာတ်အားခွဲရုံဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် မတ် ၁၃

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးမြှင့်ဖြန့်ဖြူးရေးအတွက် ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ၊ ၂ x ၁၂၅ အမ်ပီအေ GIS အရှေ့ဒဂုံပင်မဓာတ်အားခွဲရုံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ အဆိုပါဓာတ်အားခွဲရုံဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်စိုးက မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ နယ်မြေဒေသအနှံ့သို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန် လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနက ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့စက်ရုံများ၊ ကျောက်မီးသွေးစက်ရုံများ၊ မဟာဓာတ်အားလိုင်းသစ်များ၊ ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံသစ်များ၊ ဖြန့်ဖြူးရေး ဓာတ်အားလိုင်းသစ်များနှင့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးခွဲရုံသစ်များ တိုးချဲ့တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံခြားငွေ၊ ပြည်တွင်းငွေ သန်းပေါင်းများစွာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ၍ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ရန်ကုန်မြို့၏ တိုးတက်လာသော လူဦးရေနှင့် နေထိုင်မှုအဆင့်အတန်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသော စက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ရန်ကုန်ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများအတွက် ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ၊ ၂ x ၁၀၀ အမ်ပီအေ အလုံပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ၊ ၂၃၀ ကေပီ ရွာမ-လှိုင်သာယာ ဓာတ်အားလိုင်း ၈ ဒေသ ၁ မိုင်၊ ၂၃၀ ကေပီ သာကေတ-အရှေ့ဒဂုံ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၂ ဒေသ ၂၂ မိုင်၊ ၂၃၀/၆၆ /၁၁ ကေပီ၊ ၂ x ၁၂၅ အမ်ပီအေ အရှေ့ဒဂုံ (GIS)ဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်၏ အမြင့်ဆုံးသော နေရာသီဝန်အား သုံးစွဲမှုမှာ ၂၄၃၀ မဂ္ဂါဝပ်ခန့် ရှိသည့်အနက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးက ၁၀၅၀ မဂ္ဂါဝပ်ခန့် သုံးစွဲနေကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးက



၁၂၅၀ မဂ္ဂါဝပ်ခန့်အထိ တိုးတက်သုံးစွဲလာသည့်အတွက် ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံများ ရေတိုရေရှည် စီမံကိန်းများချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အိမ်ထောင်စု ၁၀ သန်း လူဦးရေ ၅၀ သန်းရှိသည့်အနက် ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ အိမ်ထောင်စု ၂ ဒေသ ၂၂ သန်းသာ မီးသုံးနိုင်ပါကြောင်း၊ ယခု ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၃ ဒေသ ၇ သန်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိ သုံးစွဲနိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငါးနှစ်တာ ကာလအတွင်း အိမ်ထောင်စု ၁ ဒေသ ၄၈ သန်း လူဦးရေ ၇ ဒေသ ၄ သန်းကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထပ်မံပေးနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၃၄ ရာခိုင်နှုန်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သုံးစွဲနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားမရသေးသည့် အိမ်ထောင်စုသည် ၆ ဒေသ ၈ သန်းခန့် ကျန်နေသေးကြောင်း။

ပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အပြည့်အဝသုံးစွဲနိုင်ရန်

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေး စီမံကိန်းများကို အစိုးရအဆက်ဆက် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် မဂ္ဂါဝပ် ၂၇၀၀၀ ထုတ်လုပ်သည့်အနက် မဂ္ဂါဝပ် ၄၀၀၀ ခန့် အရန်ထားနိုင်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မဂ္ဂါဝပ် ၃၅၀၀ ခန့်သာ သုံးစွဲနိုင်သည့်အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံကို မီရန် မဂ္ဂါဝပ် ၂၀၀၀၀ ခန့် ထုတ်လုပ်ရဦးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရေအားနှင့် ကျောက်မီးသွေး၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့စက်ရုံများ တည်ဆောက်ပြီး ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်မှသာ ၂၀၃၀ ခုနှစ်မှာ တစ်နိုင်ငံလုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဓာတ်အားခွဲရုံဖွင့်လှစ်လိုက်သည့်အပေါ် ဒေသခံတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး ဘက်စုံပညာဆွဲချိန်လူငယ်၊ ကင်းထောက်လူငယ်၊ ကြက်ခြေနီလူငယ်တို့က ဓာတ်အားခွဲရုံဖွင့်ပွဲကို ဖကြီးဖြတ်၍ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ ကမ္ဘာ့ကျောက်စာတိုင်အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်စိုးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေတို့က စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းကာ ဓာတ်အားခွဲရုံအတွင်း လိုက်လံကြည့်ရှုကြသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုံလောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ၂၃၀ ကေပီ သာကေတ-အရှေ့ဒဂုံ ဓာတ်အားလိုင်းတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် ယူရိုငွေ ၅၁၇၀၅၁၄ နှင့် ယခုဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ၊ ၂ x ၁၂၅ အမ်ပီအေ အရှေ့ဒဂုံ (GIS) ဓာတ်အားခွဲရုံစီမံကိန်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈၆၉၄၇၅၆ ဒေသ ၂၉ နှင့် မြန်မာကျပ်ငွေ ၁၁၂၅၆ ဒေသ ၆၉ သန်း အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံများ တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ခြင်းဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ရွှေပေါက်ကံ၊ တောင်ဥက္ကလာပ၊ မြောက်ဥက္ကလာပနှင့် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်တို့အတွင်းရှိ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူလူထုအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တည်ငြိမ်စွာ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၂၃၀ ကေပီ သာကေတ-အရှေ့ဒဂုံ ဓာတ်အားလိုင်းတွင် ထူးခြားမှုအနေဖြင့် တပ်ဆင်ရလွယ်ကူသည့် Panza Mast (Mono Pole)တိုင်များကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် အသုံးပြုထားခြင်းဖြစ်သည်။

အလားတူ ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ၊ ၂ x ၁၂၅ အမ်ပီအေ အရှေ့ဒဂုံ (GIS)ဓာတ်အားခွဲရုံတွင်လည်း Gas Insulated Switchgear တည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် ကျစ်လျစ်စွာ ဖွဲ့စည်းတည်ထားပြီး ဓာတ်အားရှိသော အစိတ်အပိုင်းများကို SF6 ဓာတ်ငွေ့ဖြည့်ထားသည့် အလုံပိတ်ကိုယ်ထည်အိမ်အတွင်း တပ်ဆင်ထားရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တို့ကြောင့် အပြစ်ဖြစ်ပေါ်မှု လျော့နည်းစေခြင်း၊ ဓာတ်အားပို့လွှတ်မောင်းနှင်ရာတွင် ယုံကြည်စိတ်ချမှုရှိခြင်း၊ ကြွေးသီးအသုံးပြုမှုကို အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ပြုလုပ်ထားခြင်းတို့ကြောင့် အင်အားပြင်းထန်သော ငလျင်ဘေးဒဏ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဓာတ်အားခွဲရုံမှာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးတည်ဆောက်သည့် ဓာတ်အားခွဲရုံတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

တပေါင်း၊ တန်ခူး သင်္ကြန်ကာလနီးကပ်လာသည်နှင့်အမျှ ငါးခြောက်၊ ပုစွန်ခြောက်ဈေးကွက် အနည်းငယ်မြင့်တက်



ရှေး မတ် ၁၃
မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်တွင် အဓိကစီးပွားဖြစ် ရေလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိလာသော ငါးခြောက်၊ ပုစွန်ခြောက်၊ ငါးနံ့ခြောက်များမှာ တပေါင်း၊ တန်ခူးသင်္ကြန်ကာလ နီးကပ်သည်နှင့်အမျှ ဈေးကွက်အတွင်းမှာ ပုံမှန်ရောင်းဈေးထက် အနည်းငယ်မြင့်တက်သွားကြောင်း သိရသည်။

တယ်” ဟု ငါးခြောက်ရောင်းချသူ ဒေါ်တင်အေးက ပြောသည်။
အဓိကဈေးကွက်တွင် တင်ပို့ရောင်းချနေသောငါးခြောက်၊ ပုစွန်ခြောက်များမှာ သီတင်းကျွတ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလတွင် ကုန်ကြမ်းက ပိုမိုအဝင်များပြီး နတ်တော်၊ ပြာသိုလတွင် အနည်းငယ်သာဝင်ကြ၍ တပေါင်း၊ တန်ခူးမှာ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသော်လည်း ဈေးနှုန်းက အမြင့်ဈေးမှာရှိနေကြောင်း သိရသည်။
ရေးမြို့နယ်ရှိ အစင်၊ ဇီးဖြူသောင်ဓမင်းဆိပ်မြို့ဟောင်း ကျားတန်းမှ တစ်ဆင့်ထွက်ရှိလာသော ငါးခြောက်၊ ပုစွန်ခြောက် ကုန်ကြမ်းများကို ဈေးကွက်တွင် အရွယ်အစားပေါ်မူတည်ပြီး ငါးခြောက်ကုန်ကြမ်းအဝင်များသည်လတွင် ဈေးနှုန်းကပုံမှန်ဈေးထက် သက်သာလျော့နည်းပြီး အဝင်နည်းသောလတွင် ဈေးနှုန်းမှာ ပုံမှန်ရောင်းဈေးထက် မြင့်တက်သွားကြောင်း ရေးမြို့မှ မော်လမြိုင်၊ ရန်ကုန် ပွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချနေသူ ဦးကျော်မင်းဦးကပြောသည်။
ထွန်ထွန်(ရှေး)
○○○



ရန်ကုန်-စစ်တွေ ကားလမ်းပေါ်၌ အောင်ပြည့်စုံခရီးသည်တင်ယာဉ် မီးလောင်

မင်းပြား မတ် ၁၃
မတ် ၁၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခန့်က ရန်ကုန်-စစ်တွေ အဝေးပြေးလမ်းမပေါ် မိုင်တိုင်အမှတ်(၈၅/၄)နှင့် (၈၅/၅)အကြား ရခိုင်ပြည်နယ် မင်းပြားမြို့နယ် ကြက်ယက်ကျေးရွာအနီးတွင် ခရီးသည်တင်ယာဉ်တစ်စီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သော ခရီးသည်တင်ယာဉ်မှာ ရန်ကုန်မှ စစ်တွေသို့ ခရီးသည်များတင်ဆောင်ကာ ယာဉ်မောင်း ဦးရဲမင်းထွန်း မောင်းနှင်လာသည့် အောင်ပြည့်စုံခရီးသည်တင်ယာဉ်ဖြစ်ကြောင်း မင်းပြားမြို့နယ် မီးသတ်

တပ်ဖွဲ့စခန်းမှ သိရသည်။
အောင်ပြည့်စုံခရီးသည်တင်ယာဉ်ပေါ်တွင် ခရီးသည်အမျိုးသား ၃၇ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၁၅ ဦးလိုက်ပါလာကြောင်း၊ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရခြင်းမှာ ကားနောက်ခန်းအင်ဂျင်ခန်း ဝိုင်ယာရှော့ဒ်ဖြစ်ရာမှ မီးလောင်ရခြင်းဖြစ်ပြီး ခရီးသည်များ ထိခိုက်မှုမရှိသော်လည်း ယာဉ်နှင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ ကုန်ပစ္စည်းအားလုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးသွားကြောင်း မင်းပြားမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့စခန်းမှ သတင်းရရှိသည်။
(ကြေးမုံ)

လတပေါင်းမှာနှွဲပျော် သံပုံစေတီပွဲတော်

တပေါင်းလရာသီအခါသမယသည် မြန်မာ့နှစ် တစ်ဆယ့်နှစ်လ ရာသီအခါတွင် တစ်ဆယ့်နှစ်လမြောက်သော မိန့်ရာသီနှစ်စက်ဝန်းသို့ သက်ဆင်းသည့် ပြုပြင်ခြောက်သွေ့ပြီး ရွက်ဟောင်းကြွေ၍ ရွက်သစ်တို့ဖြာဝေ လျက် ပရစ်ပူဇော်ကာ လေအလာမှာ သင်းပျံ့နေသည့် ရွက်နုဝေရနံ့က နွေသရုပ်ကို ပုံဖော်ကာပေးနေလေသည်။ ထိုလရာသီမှာ အလှဆင်ပေး သည့် ရွှေသရဖီပန်းတို့နှင့်အပြိုင် ပိတောက်ပန်း၊ အင်ကြင်းပန်းတို့ကလည်း နွေအလှကို ဝိုင်းကွာကာ ပုံဖော်ပေးသကဲ့သို့ တင့်တယ်လှပပေသည်။

ဤလရာသီအခါဝယ် ဆောင်းလက်ကျန်မြူမှုန်တို့ကလည်း သူရိန် နေမင်းနှင့်အားပြိုင်ကာ သက်ဆင်းနေပါတော့သည်။ မိန့်ရာသီ နွေတပေါင်း လ၏ ဥက္ကရာဇ်ကြယ်ထွန်းတောက်သလို ချိန်တာရာခွင်နှင့် တွေ့ကြုံသည့် ခြောက်သွေ့သောလ၊ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ တောင်ယာလယ်လုပ်စခန်းများ ပြီးဆုံး၍ရပ်နားကာ အလှူဒါနများဖြင့် ဆူဝေနေသောကာလလည်း ဖြစ်ပါ သည်။ မြန်မာစေတီ ပျော်မွေ့ဖွယ်ကောင်းသောကာလဟုဆိုရလျှင်လည်း အလွန်မှသင့်မြတ်လှပါပေမည်။

စာဆိုရှင် ဖိုးသူတော်ဦးမင်း၏ ဆယ့်နှစ်လရာသီဘွဲ့သဖြန်ထဲမှ တပေါင်းလဘွဲ့က ဤသို့ဆိုထားပါသည်။ “ပန်းရွှေဖိကြိုင်လှောက်လို့ ပိတောက်ကယ်တုသင်းချို၊ ဥက္ကရာဇာရုဏ်က တိမ်ဘုံမှာရောင်ခြည်လင်းလို့ လမင်းသော်တာနှင့် တူမကွာထိန်နေလို့ ထွန်းတဲ့ခါကို သဲသောင်ငယ် ရေညိုရစ်မို့ လေညှင်းငယ်လာ စုံဟေမာမြိုင်ထဲက ဝမ်းဘဲရွှေစင်ရော်”ဟူ၍ ဖွဲ့ဆိုထားခြင်းကြောင့် တော်ပျော်သတ္တဝါတို့ အလွန်မြူးပျော်သည့်လလည်း ဖြစ်ကြောင်းကို ဖွဲ့နွဲ့ထားခြင်းကလည်း နွေတပေါင်းလကို အလွန်မှနှစ်လို ကြည်နူးပီတိများ ထုံမွမ်းလျက်ရှိပါပေသည်။

ထိုကာလဝယ် ရွက်ဟောင်းခြေချကာ ရွက်သစ်တို့ဝေရန်အတွက် ပရစ်ပူဇော်နေသည့် ပင်တိုင်းညီလျက် ပုံတူနေပန်းချီကားချပ်များသဖွယ် နွေမြင်ကွင်းအလှရယ်က တင့်တယ်လှပါပေ၏။ ညနေ နေဝင်ဆည်းဆာ လယ်ကွင်းပြင်များထဲဝယ် ဖုန်တလုံးလုံးနှင့် နွားများအုပ်လိုက်ပြေးလာသည့် မြင်ကွင်းကလည်း နွေအလှ ညနေနေဝင်ချိန်ကို ပုံဖော်ထားဘိသကဲ့သို့ ရှိနေပါလေသည်။

နွေသရုပ်ရယ် ပြောမကုန် အလှပုံထင်ဟပ်၍ နေပါပေ၏။ လေပွေ

လေရှူးတို့က မကြာခဏမွေ့ကာ တိုက်ခတ်နေခြင်းကလည်း “နွေဦးလေရှူးပွေ” ဆိုသည့် ဆိုရိုးစကားနှင့် ကိုက်ညီပါပေသည်။ ဤလရာသီအခါများတွင် ဗုဒ္ဓဘာသာနှယ်ဝင် သူတော်စင်တို့သည် ဘုရားကိုအလွန်ကြည်ညိုကြသဖြင့် စေတီပုထိုးများမရှိသည့် နေရာဒေသတို့တွင် သံပုံစေတီများ တည်ထားကာ ဂုဏ်တော်တင်ကာ ပူဇော်ပွဲများကို မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့မှာ ကျင်းပပူဇော်ခဲ့ ကြောင်းကို ဗုဒ္ဓဝင်များမှာ ပြသထားခြင်းကို လေ့လာတွေ့ရှိရသလို မြန်မာ နိုင်ငံမှာ ပုဂံခေတ်ကတည်းက ထိုဗုဒ္ဓယဉ်ကျေးမှုကိုပြုခဲ့ကြောင်းအား လေ့လာ တွေ့ရှိခဲ့ရပါလေသည်။

ဤတပေါင်းလ မိန့်ရာသီကို လှိုင်းမင်းသားဆရာ ဉာဏ်ဝန်ကြီး ဦးဖြေ၏ ရာသီဘွဲ့လေးချိုးထဲမှ ဖွဲ့နွဲ့ထားမှုတို့ကို ကောက်နုတ်တင်ပြရပါလျှင် “ပြာရောင်သာ လှိုင်းတော့တယ်၊ ရှုတိုင်းငွေနှစ်နှင့် မြူသစ်မှောင်”ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ “ရွှေဖိစင်ရင် ပန်းတိုင်းပွင့်လို့ နန်းမြင့်ဆုံလည် ရိပ်ကြီးငယ်လည်း တေသွယ်မြိတ်သျှင် ယဉ်တိုင်းပဲဆင်ကြတယ် ငွေစလွယ်သောင်ညီမှာ သံပုံ စေတီသဘင်ချိန်ခါမို့ လွမ်းမိခွေသင့်” ဟူသော ရာသီဘွဲ့လေးချိုးကလေးကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုလျှင် မြန်မာ့အလှူ တပေါင်းအခါသမယဝယ် မြန်မာ ဗုဒ္ဓဘာသာလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ ပူဇော်ဆင်နွှဲလေ့ရှိပေသော ဘုရား ဂုဏ်တော်ကိုးပါး အလေးထားကာ သံပုံစေတီပွဲတော်ကို တပေါင်းလပြည့်နေ့မှာ ကျင်းပပူဇော်ခြင်းအား ထိမိစွာရေးဖွဲ့ထားခြင်းကို မြတ်နိုးဖွယ် လေ့လာ တွေ့ရှိခဲ့ရပေသည်။

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဘာသာ သာသနာနှင့် ထုံမွမ်းလျက်ရှိသော နွေမိန့်တပေါင်းရယ်က နွေသဘာဝရုပ်ကို ပုံဖော်ထားဘိသကဲ့သို့ သဘာဝ ပန်းချီကားတစ်ချပ်သဖွယ် လှပတင့်တယ်ခွဲညားပေသည့် ဤနွေလရာသီ ကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံသားတိုင်း မမေ့နိုင်အောင် အလှတရား၊ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင် သည့် နွေပန်းချီသဖွယ် ကြည်နူးပီတိဖြစ်မိကြမည်မှာ ဧကန်ပင်ဖြစ်ပါပေသည်။

ရွက်ဝါကြွေ မြေခကာ တပေါင်းနွေလ၏ဂုဏ်ထူးပီသေသသည် ခြောက်သွေ့သော နွေဦးနိဒါန်း လက်ကျန်မြူမှုန်တို့က နံနက်ခင်းဝယ် အစွမ်းကုန်ပန်းပိတ်အောင်ကျတတ်သလို နေ့လယ်ပိုင်းတွင် အလွန်ပူသော ကာလဖြစ်ခြင်း၊ “နေပူလို့ညချမ်း တပေါင်းလသရမ်း” ဟူသောဆိုရိုးအတိုင်း နေ့မှာပူပြီး ညပိုင်းမှာ အလွန်ချမ်းအေးသောလလည်းဖြစ်ပေသည်။



တပေါင်း၏ကျက်သရေဆောင်ကား မိုးမကျမီ တောသူတောင်သားတို့၏ လယ်ယာလုပ်ငန်းပိတ်သိမ်းပြီး အလှူဒါနတို့ဖြင့် ဝေဆာနေသလို တပေါင်း ဘုရားပွဲများကိုလည်း ပူဇော်ကျင်းပလျက်ရှိခြင်းကြောင့် အလွန်မှ ကျက်သရေ အပေါင်းနှင့် ခညောင်းပေသော ရွက်ဟောင်းတို့ကြွေကာ ရွက်သစ်တို့ နုဝေသောလတပေါင်းသည် အလွန်မှ နှစ်လိုဝမ်းမြောက်ကြည်နူးဖွယ်ရာ လတစ်ပါးပါပဲဟု မြန်မာမှုပြုသည့် တပေါင်းလ၏ မြတ်နိုးဖွယ် အလှတရား တို့အား ဖော်ကျူးတင်ပြရပါပေမည်။

သဘာဝအလှတရားတို့ဖြင့် ဝေဆာလျက်ရှိသော နွေလရာသီ မိန့်ခါ တပေါင်းလ၏ သာယာမွေ့လျော်တင့်တယ်လှသော မြန်မာဗုဒ္ဓဘာသာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေတစ်ရပ်ကို အလေးအမြတ်ထားကာ စဉ်လာမပျက် ရှုတိုင်းငယ်တင့်ပါသည့် ဒီနွေခါဝယ် နွေသရုပ်ဖွေထုတ်လို့ဖော်ကျူးကာ ရေးသီရမှာဖြင့် မြတ်စေတီသံပုံပွဲရယ်နဲ့ နွေပျော်သည့်ပွဲတော် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲကို “ဘယ်ခါမပျက် ပွဲတော်သင့်ကြပါစေသားရယ်”ဟု ကြည်နူးသဒ္ဓါ ပူဇော်ကာဖြင့် ရေးသားဖော်ထုတ် တင်ပြလိုက်ရပါတော့သည်။ ။

ရွှေတိုင်လွင်

နေ့စွဲတိုင်းမှာ ကောင်းစွာသင်ယူရင်း စိတ်ဓာတ်ကို မြှင့်တင်လိုက်ပါ

အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်၊ အနာဂတ်ဆိုသော အချိန်ရလတ် သည် ဘဝကို တင်ဆောင်လှည့်ပတ်တတ်ကြပေသည်။ နိမ့်မည်၊ မြင့်မည်၊ ထိုအတူပင် ခဏတော့ငြိမ်နေသည်လည်း ရှိနေတတ်ပေသည်။ အချိန်ရလတ်ထဲမှ ဘဝသည်ခဏ တို့ဖြင့် စီခြယ်ထားတတ်ကြပေသည်။ ထိုဘဝများအတွင်းမှ လူငယ်များတိုးတက်ရေးအတွက် အသိပညာမြှင့်တင်ရင်း ဘဝကိုကောင်းစွာတည်ဆောက်ရမည် ဖြစ်ပေသည်။

စိတ်ဓာတ်အသီးသီးနှင့် လူငယ်အတွက် နေ့တိုင်း ဟာ ရက်ရာဇာဖြစ်ဖို့လိုအပ်လှပေသည်။

ရုန်းကန်လှုပ်ရှားတွေ့ကြုံမှုများသည်ပင် ဘဝ အတွက် သင်ခန်းစာယူဖွယ်ရာ ပညာများပင်ဖြစ်နေပေ သည်။ မကောင်းသည်ကိုပယ်၍ ကောင်းသည်ကို သယ်ဆောင်တတ်ရပေမည်။ အမြင့်ကို မြင်တတ်သည့် တိုင်အောင် အနိမ့်မှရုန်းကန်မှုအစုစုတို့ကို အလေးဂရုပြု တတ်ကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။

နေ့စဉ်တက်ကြွခြင်းသည် ပျက်ကျခြင်းထက် များစွာသာလွန်မြဲပင်ဖြစ်ပေသည်။ သို့အတွက် တိုးတက် ရေးအတွက်ဖွင့်ထားသော မျက်လုံးကလေးတော့ ရှိကြရ ပေမည်။

ကျွမ်းကျင်မှုအဖြာဖြာ၊ လုပ်ငန်းအသီးသီးဖြင့် နေထိုင်အသက်မွေးနေကြသော လူသားများသည် သင်ယူမှုဖြင့် ကြီးပြင်းနေကြရပေသည်။ ငယ်စဉ်မှစ၍ သင်ကြားပြုပြင်နေသည့်မှစကာ ကြီးသည်အထိ သင်ကြား ပြုပြင်နေရခြင်းဖြစ်ပေသည်။ အတတ်ပညာများကို မသင်ကြားသည့်တိုင်အောင် မိမိ၏စိတ်ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ သည်းခံနေထိုင်တတ်ရေး သင်ကြားပေးနေရခြင်းဖြစ်ပေ

သည်။

ဖြစ်ပျက်မှုအထွေထွေအတွက် အစဉ်အလာအတိုင်း ကံဟု ပုံချရုံမျှဖြင့် ဘဝသည် ပြီးဆုံးသွားသည်မဟုတ်ပါချေ။ လုံလလည်းထူ ဉာဏ်လည်းကူဆိုသည့်အတိုင်း ကြိုးစား ခြင်းများဖြင့် ရှင်သန်ကြရပေမည်။ သူ့.. သူ့.. သူ့ ဟု အပြစ်တင်ဝေဖန်မည့်အစား ဘာကြောင့်များဖြစ်တာလဲ ဆိုသည့် အတွေးအမေးဖြင့် ပြသနာအခက်အခဲတို့ကို ဖြေရှင်းတတ်ရန်သင်ကြားသင့်လှပေသည်။

စိတ်ခံယူမှုက ပြဋ္ဌာန်းသောလူ့ဘဝတွင် အတွေး ကောင်းကလေးများရှိခြင်းသည် အသွေးအရောင်ကောင်း နှင့် အလှအပများစွာကို မြင်တတ်ပေသည်။ အတွေး မကောင်းကာ အပြစ်မြင်သမျှ အလှတို့ဆိတ်သုဉ်းတတ်ကြပေ သည်။ သို့အတွက် ဘဝခရီးတွင် စိတ်ချမ်းသာရေးအတွက် အမြင်ကောင်းကလေးများဖြင့် အသွင်ပြောင်းပေးသင့် လှပါပေသည်။

မျှော်လင့်ချက်ဖြင့် ရှင်သန်နေရသော လူ့ဘဝတွင် ယနေ့ကောင်းမှသာ မနက်ဖြန်ဆိုသော အကြောင်းကလေး ပေလိမ့်မည်။ ယနေ့မိမိစိတ်ကို ကောင်းမှုဘက်သို့ သွေးဆောင်ထိန်းချုပ်နိုင်ပါမှ မနက်ဖြန်တို့ သာယာလှပနေ ပေမည်ဖြစ်ပေသည်။

စကားပုံတစ်ခုရှိနေပေသည်။ ကုသိုလ်ပြုပါက မိမိ မိသားစုမှစ ဟူသောစကားပုံပင်ဖြစ်ပေသည်။ ကြင်နာမှု

ညာတာမှု၊ သိတတ်မှုနှင့်တကွ မေတ္တာပေးမှုတို့ကို ကိုယ့် မိသားစုမှ စတင်ကာ လေ့ကျင့်ပြုလုပ်သင့်ကြရပေမည်။ အလေ့အကျင့်မှ အလေ့အထဖြစ်ကာ ဘဝသည် သာယာ သွားနိုင်ပါပေသည်။

စိတ်ပိုင်း၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာတို့နှင့်တကွ ကောင်းမှုတို့ မတိုးတက်သောနေ့စွဲတို့သည် မင်္ဂလာမရှိသော နေ့စွဲများ ပင်ဖြစ်ပေသည်။ ဘာတွေမှမပိုင်ဆိုင်သည့်ဖြစ်စေ မိမိ၏ စိတ်ကိုတော့ဖြင့် ကောင်းမှုဘက်သို့ဆွဲဆောင်ထိန်းချုပ် နိုင်ခွင့်တော့ရှိနေပေသည်။ မနက်အစ အလင်းရသည်မှစ၍ ညနေအဆုံး အမှောင်ဖုံးသည့်တစ်နေ့တာ ကာလတို့ကို ကောင်းမွန်စွာအသုံးချ၍ ဘဝကိုမြှင့်တင်ကြရပေမည်။

မြင့်မှတင်မည်ဆိုသော အဆိုအရ စိတ်ဓာတ်ကို ညွှန်းဆိုပြသနေတတ်ပေသည်။ အသက်ကြီးလာသည်နှင့် အညီကြီးလာဖို့လိုအပ်လှပေသည်။ ရတာမလို၊ လိုတာမရ၊ အလိုမကျမှု အသီးသီးကြားတွင် သည်းခံခြင်းကို ကျင့်သုံး ကြရပေမည်။

ဘဝအဆင့်၊ စိတ်အဆင့်မြင့်မားရေးအတွက် ပြုကျင့် ပေးအပ်သောအရာများထဲတွင် သည်းခံခြင်းနှင့်နားလည် ခြင်းတို့ပါဝင်နေတတ်ကြပေသည်။ သည်းခံပေးခြင်း၊ နားလည် ပေးခြင်းရှိသမျှ သောကနည်းစွာဖြင့် အကျိုးများနေပေ မည်။ သို့အတွက် ခံယူမှု၊ ခံစားမှုအထွေထွေကြားတွင် နားလည်ပေးခြင်းများကို လေ့ကျင့်နေထိုင်သွားသင့်လှပေ သည်။

ဘဝခရီးတွင် ခံယူမှုကောင်းသမျှ လှပသောဘဝကို ရရှိနိုင်ပေသည်။ မိမိစိတ်ကိုတော့ဖြင့် ပြင်သကာ သဘောထားများကို အလိုက်သင့်ပြောင်းလဲနိုင်ရပေ မည်။ မကောင်းသည့်စိတ် မဖြစ်ပွားရေးအတွက် ကြိုးစား နေထိုင်ပေးကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။ လူတစ်ယောက်ကို မချစ်နိုင်ရင်တောင်မှ မမုန်းမိစေရန် ကြိုးစားနေထိုင်ကြရ ပေမည်။

လူ့လောကသာဝတံတွင် ပြောသူထက် လုပ်သူကို ပိုမိုတန်ဖိုးထားတတ်ကြပေသည်။ ပြောသည့်အတိုင်း လုပ်ဆောင်တတ်ပါမှ ပိုမိုတန်ဖိုးထားတတ်ကြပေသည်။

သရက်တန်းစိုးရွှေ (စိတ်ပညာ)

မူသားအထွေ ကျင့်သုံးနေသော အတုများစွာ ပေါ်ထွက် လေလေ အစစ်များသည် တန်ဖိုးတက် လေပင် ဖြစ်ပေသည်။ သို့အတွက် အပြောနှင့်အလုပ်ညီကာ လေမဟုတ် အလုပ်နှင့် သက်သေပြကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။

ဘဝတွင် တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်ခြင်းလောက် အထီးကျန်ဆန်တာ ဘာမျှမရှိပါချေ။ ကိုယ့်စိတ်နှင့် မတူသူများကို ဆက်ဆံနေရခြင်းဟာ မလွယ်ဘူးဟု မှတ်ယူမည့်အစား အဆင်ပြေစွာဆက်ဆံရင်း စိတ်ကို လေ့ကျင့်ပေးကြရပေမည်။ ဘဝတွင် သူတစ်ပါးက ဆုံးမခြင်းထက် မိမိကိုမိမိ အသိဖြင့် ဆုံးမခြင်းက ပိုမိုမြတ်လှပေသည်။ လူတိုင်းကိုစေတနာထားရင်းဖြင့် စေတနာအမှားမဖြစ်ရေး သတိထားပေးကြရပေမည်။

ကိုယ်ဖြစ်ချင်သော ရည်ရွယ်ချက်အတိုင်း ကောင်းမွန်စွာ လုပ်ကိုင်နေထိုင်ရသမျှ ပျော်ရွှင်တတ်ကြ သော လူစိတ်များအကြား ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ရှင်သန်သွား ကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။

မည်မျှပင်တော်သည်ဖြစ်စေ စိတ်ထားမကောင်း သမျှ ပျက်စီးကြရခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ထို့အတူပင် လောဘများလေ သောကတွေ့လေပင် ဖြစ်ပေသည်။ အားနည်းချက်ဆိုသည် လူတိုင်းတွင်ရှိနေတတ်သည့် တိုင်အောင် အားငယ်ခြင်းကို ရှောင်ကြရပေမည်။ သူတစ်ပါးထံမှ ယုံကြည်မှုကိုရလိုသမျှ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်ရေး လေ့ကျင့်ပေးကြရမည် ဖြစ်ပေသည်။

ယနေ့သည် ဘဝသစ်၊ စိတ်ဓာတ်အသစ်ကို ခံယူမှုအသစ်ဖြင့် ရှင်သန်နေထိုင်ရေး နေ့ရက်ကောင်း ပင်ဖြစ်နေပေသည်။ ကိုယ့်ဘဝရွေးရေးအတွက် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် တာဝန်ပေးသင့်နေပေသည်။ အသက်ရှူ နေသမျှ ယခုမှစကာ မိမိစိတ်ကိုကောင်းမွန်စွာပြဋ္ဌာန်း ရင်း နေထိုင်ခြင်းကို တန်ဖိုးမြှင့်သင့်လှပါပေသည်။

မျှော်လင့်ချက်ဖြင့် ရှင်သန်နေရသော လူ့ဘဝတွင် ယနေ့ ကောင်းမှသာ မနက်ဖြန်ဆိုသောအကြောင်းက လှနေပေလိမ့် မည်။ ယနေ့ မိမိစိတ်ကို ကောင်းမှုဘက်သို့ သွေးဆောင် ထိန်းချုပ်နိုင်ပါမှ မနက်ဖြန်တို့ သာယာလှပနေပေမည်ဖြစ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ သတ္တမအကြိမ် (၄၇)ပါးစုံညီ ဒသမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၁၃

နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ သတ္တမအကြိမ် (၄၇)ပါးစုံညီ ဒသမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာအေး ကုန်းမြေရှိ ဝိဇယမင်္ဂလာဓမ္မသင်္ဃာတင်၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ အမျိုးပြုသည့် နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင်ဆရာတော်ကြီးများ ကြွရောက် တော်မူကြပြီး သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ညှိ ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသက သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူပြီး တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ

ဘဒ္ဒန္တဓမ္မပါလာဘိဝံသက အခမ်းအနားမျိုးအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူသည်။

ရှေးဦးစွာ အခမ်းအနားမျိုးဆရာတော်က အစည်း အဝေးစတင်ကြောင်းနှင့် ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကဆရာတော်ကြီးများ၏ အရေအတွက်ကို ဖတ်ကြားလျှောက်ထားပြီး အစည်းအဝေး ထမြောက်အောင်မြင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်က အစည်းအဝေးဖွင့် ဩဝါဒကထာ မြွက်ကြားတော်မူသည်။

ထို့နောက် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက် ထားသည်။

ဆက်လက်၍ သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံယမဟာ နာယကအဖွဲ့ (ပထမအဖွဲ့)၏ တတိယအကြိမ် တာဝန် ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာအကျဉ်း ကို တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲကိုယ်စား တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တပညာနန္ဒက (ပထမအဖွဲ့)၏ တတိယ



အကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာအကျဉ်းကို အဖွဲ့ဝင်ဆရာတော်များက ကဏ္ဍ အလိုက် တင်သွင်းလျှောက်ထားကြသည်။

ယင်းနောက် ဝိနိစ္ဆယဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ သာသနာရေး ဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ ပညာရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို တင်ပြ လျှောက်ထားရာ တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲဆရာတော်များက ဝေဖန်ဆွေးနွေးတော်မူပြီး ပထမနေ့အစည်းအဝေးကို

ရပ်နားခဲ့သည်။ သာသနာတော် သန်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရေး ဂိုဏ်းပေါင်းစုံသံယာအစည်းအဝေးကြီးကို ၁၉၈၀ ခုနှစ် မေလ ၂၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ပထမအကြိမ် ကျင်းပ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို နိုင်ငံတော် သံယမဟာ နာယက ဆရာတော်ကြီးများသည် လေးလတစ်ကြိမ် ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တက္ကသိုလ် ကောလိပ် ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၄) သင်တန်းဆင်း

ရန်ကုန် မတ် ၁၃

တက္ကသိုလ်ကောလိပ်ဆရာ ဆရာမ များ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ် စဉ်(၂၄) သင်တန်းဆင်းပွဲကို မတ် ၁၂ ရက်က ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (ဖောင်ကြီး)၌ကျင်းပရာ အမျိုးသား ပညာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စန်းရီ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စန်းရီက ဒေသအသီးသီးတွင် တာဝန်ထမ်း ဆောင်နေကြသော ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် ဒေသအလိုက်၊ တိုင်းရင်း သားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအလိုက်၊ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက် အကူပြုနိုင်မည့် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း များ၊ ဒေသအကျိုးပြုသုတေသန လုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံအကျိုးပြုသုတေ သနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီး ဈေးကွက်ဝင်သုတေသနများ (Commercialized Research) အဆင့် ထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေး



ကြရန်နှင့် ပညာရပ်နယ်ပယ်အလိုက် ပိုင်နိုင်ကျွမ်းကျင်သည့် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ ဖြစ်ထွန်းလာ အောင် ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် မိမိအရည်အသွေးသာမက ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ၏ အရည် အသွေးပါ တိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ အရည်အသွေးမြင့် လူ့စွမ်း

အားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေး ကြရန်နှင့် တက္ကသိုလ် ဆရာ ဆရာမ များသည် ပညာရှင်ဟု အသိအမှတ်ပြု ခံထားကြရသူများဖြစ်ကြောင်း၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှု၊ ကိုယ်ကျင့်တရား များမှအစ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက အလေးထားအတုယူရသည့် စံပြပညာရှင်များဖြစ်အောင် ကြိုးစား အားထုတ်ကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြား

လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ထူးချွန်ဆုရ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဆုများချီးမြှင့်ပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို တပ်ခွဲ အလိုက် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (ပညာရေး)

သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှု၊ အရက်သေစာသောက်စားမှုနှင့် တုတ်၊ ဓားလက်နက်ကိုင်ဆောင်မှုများ စစ်ဆေးအရေးယူသွားမည်

မန္တလေး မတ် ၁၃

၂၀၁၆ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလအတွင်း မူးယစ် ဆေးဝါးသုံးစွဲမှု၊ အရက်သေစာသောက်စားမှုနှင့် တုတ်၊ ဓားလက်နက် ကိုင်ဆောင်မှုများကို တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှ စစ်ဆေးအရေးယူမှုများ ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။

“အဓိကလူစည်ကားတဲ့နေရာဖြစ်တဲ့ မန္တလေးကျုံးပတ်လည်တစ်လျှောက်၊ မန္တလေးကန်တော်ကြီးနဲ့ ဦးပိန်တံတားတို့မှာ လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်ချထားမယ်။ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲတာတွေ၊ အရက်သေစာ သောက်စား တာတွေနဲ့ တုတ်၊ ဓားလက်နက်ကိုင်ဆောင်မှုတွေကို တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့က အထူးစစ်ဆေးအရေးယူမှုတွေဆောင်ရွက်သွားမှာပါ”ဟု ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဦးစိန်ထွန်းက ပြောကြားသည်။

“ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် သင်္ကြန်ကာလမှာလည်း ကားတွေနဲ့ ဆိုင်ကယ်တွေမှာ တုတ်၊ ဓားလက်နက်အပြင် ဘီယာပုလင်းတွေ တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းခဲ့မှုက များပြားခဲ့တယ်။ ဒီလိုသိမ်းဆည်းတာတွေဟာ မလိုလားအပ်တဲ့ပြဿနာတွေဖြစ်လာမှာစိုးတဲ့ အတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်သင်္ကြန်မှာလည်း လုံခြုံရေးကို အထူးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားဖို့ တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားတွေကို တိုးမြှင့်သွားမှာပါ” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မန္တလေးသူ မန္တလေးသားများအနေဖြင့် မော်တော် ဆိုင်ကယ်နှင့် ကားများတွင် အိတ်ဇောပိုက်များဖြုတ်ခြင်း၊ လိုင်စင်မဲ့မောင်းနှင် ခြင်းနှင့် နံပါတ်ပြားများဖြုတ်၍ မောင်းနှင်ခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်ရန်တားမြစ်ထားပြီး စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

Myanmar National Symphony Orchestra Concert 2016 ဖျော်ဖြေပွဲ
မန္တလေးမြို့ အမျိုးသားဇာတ်ရုံတွင် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၁၃

မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား နိုင်ငံတော် သံစုံတီးဝိုင်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ဝိတစာဆို တီးဝိုင်းခေါင်းဆောင် Mr. YUNOSUKE YAMAOTO (Conductor & Composer)နှင့် စန္ဒယားဆရာမ Mrs. KYOKO KOYAMA တို့ ပူးပေါင်းတင်ဆက်သည့် Myanmar National Symphony Orchestra Concert 2016 ဖျော်ဖြေ ပွဲကို မတ် ၁၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် မန္တလေးမြို့ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲအား မည်သူမဆို အခမဲ့ ကြည့်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား News Channel မှ တိုက်ရိုက်(Live)ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

*** ကျောပိုးမှ**

“ကွန်ပင်းရှင်းစင်တာဆိုတာ မြို့တစ်မြို့ရဲ့ အရေးပါတဲ့ စီးပွားရေးအခြေခံ အဆောက်အအုံပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ အကြံပေးပွဲပြုလုပ်လိုက်တဲ့ နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ မန္တလေးကွန်ပင်းရှင်းစင်တာကြောင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အကျိုးစီးပွားပိုမိုဖြစ်ထွန်းလာနိုင်စေဖို့၊ နည်းပညာနီးနှောဖလှယ်မှု ပိုမိုအား ကောင်းလာစေဖို့ နိုင်ငံတကာနဲ့ ချိတ်ဆက်ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားနိုင်ဖို့အတွက် ပိုမိုထိရောက်အောင်မြင်လာစေနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်”ဟု C.A.D Construction Co.,Ltd.မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးဇင်မင်းဆွေက ပြောသည်။

မြေအကျယ် ၁၄ ဒသမ ၇၈ ဧကတွင် စီမံကိန်းဖော်ဆောင်နေသည့် မန္တလေးကွန်ပင်းရှင်းစင်တာတည်ဆောက်မှုအား အဆင့်သုံးဆင့်ဖြင့် ဖော်ဆောင် လျက်ရှိရာ စီမံကိန်းပထမအဆင့်မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ပြီးစီး မည်ဖြစ်ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၇ သန်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားကြောင်း သိရသည်။ စီမံကိန်းပထမအဆင့်တွင် အကျယ်အဝန်း အရှည် ၃၆၈ မေ၊ အကျယ် ပေ ၃၀၀ ရှိ အာရ်စီ-သံဖရိန် လေးထပ်အဆောက်အအုံအတွင်း မြေညီထပ်တွင် လူ ၄၅၀၀ ဆံ့ ပြင်ဆင်မှုနှင့် ပွဲကြိုခန်းမ၊ ပထမထပ်တွင် လူ ၁၅၀၀ ဆံ့ မင်္ဂလာခန်းမ နှစ်ခု၊ လူဦးရေ ၂၆၄ ဆံ့ ကွန်ဖရင့်ခန်းမ၊ နီးနှောဖလှယ် သင်ကြားရေးခန်းမသုံးခုနှင့် ပွဲကြိုခန်းမ၊ ဒုတိယထပ်တွင် နီးနှောဖလှယ်သင်ကြား ရေးခန်းမ သုံးခုနှင့် စီမံ၊ အုပ်ချုပ်ရေးဌာနများပါရှိမည် ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်း ဒုတိယအဆင့်တွင် ၁၈ ထပ် ရုံးခန်းတာဝါအဆောက်အအုံတစ်လုံး၊ ၁၂ ထပ် ဟိုတယ်တစ်လုံး၊ လေးထပ်ရှော့ပင်းစင်တာ၊ ၂၂ ထပ် ကွန်ဒိုမီနီယံ နှစ်လုံး ပါဝင်မည်ဖြစ်ကာ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ပြီးစီးမည်ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းတတိယအဆင့်သည် ကလေးကစားကွင်းနှင့် အပန်းဖြေနေရာများ တည်ဆောက်ရန်ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းဒုတိယအဆင့်နှင့်အတူ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးမည် ဖြစ်သည်။

မန္တလေးကွန်ပင်းရှင်းစင်တာအကြံပေးလုပ်ငန်းနှင့်အတူ Mercedes-Benz မော်တော်ကားပြပွဲ၊ KTM ဆိုင်ကယ်ပြပွဲနှင့် ဘက်လုပ်ငန်းများပြပွဲ၊ Mandalay Industrial Teade Centre (MITC) Project စီမံကိန်းပြပွဲများကိုပါ တစ်ပါ တည်းကျင်းပကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၂)

မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းအရ မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်နှင့် ပုသိမ်မြို့တို့ကို အကြံပေးကမ်းစာတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် မတ် ၁၃

တိုင်းဒေသကြီးမြို့တော်များ၏ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (Urban Development Planning for Regional Cities)ကို ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (DUHD)နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ JICA တို့ ပူးပေါင်း၍ ခြောက်လကာလစီမံကိန်း (Pilot Project) အဖြစ် မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်နှင့် ပုသိမ်မြို့ အပါအဝင် မြို့ သုံးမြို့တွင် စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုစနစ်နှင့် မြို့များ၏ အရေးပါမှုအလိုက် ဦးစားပေးမြို့ကြီးများအဖြစ် လူဦးရေ တစ်သိန်းအထက်နှင့် လူမှုစီးပွားအချက်အချာကျသည့် မြို့ပြများ၊ အထူးသဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်မြို့တော် များ၏ မြို့ပြစီမံကိန်းသဘောထားပုံစံများကို ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မြို့ကြီးများအနက် လူဦးရေ၊ တည်နေရာ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ၊ စီးပွား ရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေအနေနှင့် အနာဂတ်အလား အလာမျှော်မှန်းချက်များအရ ဖွံ့ဖြိုးရေးမူအားကောင်းသော ဒေသဆိုင်ရာ မြို့သုံးမြို့ (Regional 3 Cities)ဖြစ်သည့် မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်နှင့် ပုသိမ်မြို့တို့ကို ရွေးချယ်၍ JICA အကူအညီဖြင့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံကိန်းကို မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန(DUHD)က ရေးဆွဲဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်သည်။

မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ရေးဆွဲထားပြီး ဖြစ်သည့် Concept Plan များအပေါ်အခြေခံ၍ မြို့၏ လက်ရှိအခြေအနေ အချက်အလက်များကို စစ်တမ်း ကောက်ယူလေ့လာဆန်းစစ်ပြီးနောက် မြို့အသီးသီး အတွက် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက်များ ချမှတ်ခြင်း၊ ပိုမို ပြည့်စုံသော မြို့ပြစီမံကိန်းစနစ်ပုံစံကို ရေးဆွဲခြင်းနှင့် မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ရန် လမ်းပြမြေပုံကို အဆိုပြုခြင်းနှင့် အတူ ဦးစားပေးအကောင်အထည်ဖော်ရမည့် အခြေခံ အဆောက်အအုံ စီမံကိန်းလိုအပ်ချက်များကို အဆိုပြုခြင်း များ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နယ်မြေဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး မူဘောင်အဖြစ် ရန်ကုန်နှင့်မန္တလေးမြို့ကြီးကို ဗဟိုပြုသည့် သဘောထားကိုယူကျင့်သုံးပြီး မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း ဘက်စုံမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ နည်းဗျူဟာ



အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ UK-Japan နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် မတ် ၁၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ Park Royal Hotel တွင် ကျင်းပစဉ်။

များဖြင့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

မန္တလေးမြို့၊ မော်လမြိုင်မြို့နှင့် ပုသိမ်မြို့တို့သည် လာမည့် နှစ် ၂၀ တွင် မြို့ပြလူဦးရေ နှစ်ဆအထိ များပြား လာမည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ၏မြို့ပြများ စနစ်တကျနှင့် နေချင်စဖွယ်မြို့များအဖြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေး အတွက် အဓိကအရေးကြီးသည့် မြို့ပြဆိုင်ရာ စီမံကိန်း ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ချမှတ်ပြီး လက်တွေ့ကျင့်သုံးသွားရန် လိုအပ်ချက်အရ ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန (DUHD)က မြို့ပြနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို ရေးသားပြုစုထားပြီး အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်း ကျင့်သုံးသွားနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ မြေယာအခြေခံအဆောက်အအုံ၊ ခရီးသွား လုပ်ငန်းနှင့် ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန(MLIT)နှင့် JICA တို့က အဆိုပါမြို့ပြစီမံကိန်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စည်းမျဉ်းများ ရေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် မြို့ပြစီမံကိန်းဆိုင်ရာ

စွမ်းရည်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အစဉ်တစိုက် အားပေးကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိကာလတွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ (UK)သည် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေး ကဏ္ဍများတွင် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် ကျွမ်းကျင်မှု၊ နည်းပညာ၊ အထောက်အပံ့များနှင့် စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်းများ၊ ဗဟုသုတဖြန့်ဝေခြင်းအစီအစဉ်များကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ JICA ၏ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဝေးအပ်နေသည့်အကူအညီများအပေါ် ထပ်မံအားဖြည့်ပြီး လိုအပ်နေသော အပိုင်းများ၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ Park Royal Hotel ၌ကျင်းပခဲ့သည့် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ UK-Japan(ယူကေ-ဂျပန်) နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးက ဗြိတိန်နိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀၀ အကူအညီကို ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လိုအပ် ချက်ရှိနေသော အခြေခံအဆောက်အအုံကဏ္ဍတွင် စီမံကိန်း

ရေးဆွဲခြင်း၊ ဥပဒေစည်းမျဉ်းများနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာအပိုင်း များတွင် ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

JICA နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် Regional 3 Cities စီမံကိန်းရေးဆွဲရာတွင် အခြေခံအဆောက်အအုံ ကဏ္ဍ၌ မြို့ပြသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် လမ်းစနစ်၊ မြို့ရေ ပေးရေးနှင့်ရေမြောင်းစနစ်၊ အမှိုက်စွန့်ပစ်စနစ်၊ လျှပ်စစ်ဓါး ဖြန့်ဖြူးရေးတို့ကို လေ့လာရေးဆွဲခြင်း၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့်အချက်များ၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ အချက်များ၊ မြို့ပြ အမွေအနှစ်ထိန်းသိမ်းခြင်းဆိုင်ရာ အချက်များကိုပါ ထည့်သွင်းခြင်းအပြင် မြို့ပြစီမံခန့်ခွဲအုပ်ချုပ်မှုစနစ် တိုး တက်ကောင်းမွန်ရန်အတွက်ကိုပါ ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံကိန်းကို မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး ဌာန(DUHD)က ဦးစီးပါဝင်လျက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ၊ မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်း များနှင့် ဆက်သွယ်ပါဝင်သူများအားလုံးတို့က JICA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံကိန်းများကို JICA ၏ ကျွမ်းကျင်မှု အကူအညီကိုရယူ၍ ပူးပေါင်းရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်၊ ပုသိမ်မြို့ကြီးတို့၏ ဘက်စုံမြို့ပြ စီမံကိန်းစနစ်ပုံစံများ ထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ မြို့ကြီးများတွင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေခံ အဆောက်အအုံ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစာရင်းများနှင့် မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးရေးလမ်းပြမြေပုံကိုရရှိရုံမက နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှု များကို ဖလှယ်ရယူနိုင်သည့်အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ Regional 3 Cities စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို JICA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် အတွေ့အကြုံမှ ဆင့်ပွား၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အခြားသောမြို့များတွင်လည်း မြို့ပြစီမံကိန်းများကို စနစ်တကျ ရေးဆွဲအကောင်အထည် ဖော်လာနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းအဖွဲ့)



ရေစကြို မတ် ၁၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးမြို့နှင့် မတ္တရာ မြို့ကြား တောင်ပြုန်းဒေသမှ ရွှေဖျားကြီး၊ ရွှေဖျားလေး မင်းညီနောင်တို့၏ တောင်ပြုန်းပွဲတော်သည် မြန်မာပြည် တွင် ထူးထူးခြားခြားစည်ကားသော ရိုးရာနတ်ပွဲတော်တစ်ခု ဖြစ်သည်။

အလားတူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ချင်းတွင်းမြစ်နှင့် ဧရာဝတီမြစ်အကြား ထန်းတောကြီးရွာ ပခန်းကိုကြီးကျော်၏ ရွှေကူနီနတ်ပွဲတော်သည်လည်း တောင်ပြုန်းပွဲတော်ကဲ့သို့ ထင်ရှားကျော်ကြားသော ရိုးရာ နတ်ပွဲတော်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ထန်းတောကြီးရွာ ရွှေကူနီ ပခန်းကိုကြီးကျော် နတ်ပွဲတော်ကို နှစ်စဉ် တပေါင်းလဆန်း ၃ ရက်နေ့မှ တပေါင်းလပြည့်နေ့အထိ ကျင်းပလေ့ရှိသည်။

ပခန်းကိုကြီးကျော်၏နတ်ပွဲတော်ကို တပေါင်းလဆန်း ၃ ရက်နေ့တွင် စတင်ကျင်းပသည်။

ကိုကြီးကျော် ချိုးရေတော်ဆင်းသည့် တပေါင်းလဆန်း ၃ ရက်နေ့ မြင်ကွင်းမှာ ကိုကြီးကျော်နတ်နန်းမှ ချင်းတွင်းမြစ်သွားလမ်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းနားတစ်ဝိုက် မြန်မာပြည်အရပ်ရပ်မှ ပခန်းကိုကြီးကျော်ကို ကိုးကွယ်ယုံ ကြည်ကြသူများနှင့် ဒေသခံများဖြင့် ကြက်ပုံမကျ စည်ကား သောနေ့ဖြစ်သည်။

ချိုးရေတော်သုံးရန် ကိုကြီးကျော်ရုပ်တု၊ ရှင်ဘို့မယ် ရုပ်တု၊ မင်္ဂလာစည်သူရုပ်တု၊ ဝေဠုဝတီရုပ်တုတို့ကို ရွှေချ ကျောက်စိကာ ပေါ်ယာဥ်တော်ပေါ်တင်ပြီး အဖွဲ့လိုက်ထမ်း၍ လေးဖာလုံခန့်ဝေးသည့် ချင်းတွင်းမြစ်ဆိပ်သို့ ဆင်းရာ လမ်းတစ်လျှောက် တိုးမပေါက်အောင် စည်ကားလှသည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ဆိပ်ကမ်း ဖြူလွလှသဲသောင်ပြင်တွင် ကြီးမားသောမဏ္ဍပ်ကြီးကို ခြူးပန်းခြူးနွယ်၊ ကနတ်ပန်းတို့ တန်ဆာဆင်လျက် ရွှေရောင်တဝင်းဝင်းဖြင့် ခမ်းခမ်းနားနား

ပခန်းကိုကြီးကျော် ချိုးရေတော်သုံးပွဲ ကျင်းပ



ချိုးရေတော်သုံးရန် ပခန်းကိုကြီးကျော်အား ချင်းတွင်းမြစ်ဆိပ်ကမ်းသို့ ပင့်ဆောင်လာစဉ်။

ဆောက်လုပ်ထားပြီး အသံချဲ့စက်များမှထွက်ပေါ်လာသော နတ်ခိုးသံများကလည်း စည်စည်ညံ့၊ လူအုပ်ကြီးကလည်း တိုးမပေါက်၊ ချိုးရေတော်သုံးမည့်ရေယာဉ်ကိုလည်း အလှ အပများဖြင့် ပြင်ဆင်၊ အရံရေယာဉ်ကြီး၊ ယ်များကလည်း မြစ်ပြင်ပြည့်မတတ် ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာနှင့်အညီ

ချိုးရေတော်သုံးပွဲကို ကျင်းပကြသည်။ တပေါင်းလဆန်း ၄ ရက်နေ့တွင် နတ်နန်းဆောင်ရှိ နတ်ရုပ်တုများကို ရွှေချသည့်ပွဲနေ့ဖြစ်သည်။ မြန်မာပြည် အရပ်ရပ်မှ ယုံကြည်သူများဖြင့် စည်ကားသည့်နေ့ဖြစ် သည်။

ပေထွက်မော်(ရေစကြို)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ၏ ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၁၆ အကြံဉာဏာရပ်ဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ရေအရင်းအမြစ်များ ရေရှည် တည်တံ့ရေးနှင့် စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ရေနှင့် ဆက်သွယ်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရေးအပါအဝင် ပိုမိုကောင်းမွန်သော ရေအရင်းအမြစ် ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှု ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရေးကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက် နှစ်ရပ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ် ကော်မတီ၏ ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၁၆ အကြံဉာဏာရပ်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပဏီလီမိတက် အမှတ် (၂) ဌာနခွဲအမှတ် ၁၀၀ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပညာရှင်များနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။(အပေါ်ယာပုံ)



ကြည့်သည့်အပြင် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ၌ အဓိကဆောင်ရွက်နေသူများ၊ လက်တွေ့အခြေအနေအထားအပေါ် အခြေခံသည့် ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် လိုအပ်ချက်များ၊ ရေကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း အဖွဲ့ဝင်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲ၌ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်

ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းလွင်ဦးက မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိကအရေးအပါဆုံး ဖြစ်သည့် ဧရာဝတီမြစ်အပါအဝင် ရေအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရေအရင်းအမြစ် ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှု အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ပညာရှင်များက ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုကြရန် လိုအပ်

ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေအရင်းအမြစ် ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ရေကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြသူများကို ကော်မတီအနေဖြင့် အထူးကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၁၆ အကြံဉာဏာရပ်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့၏ ဆောင်ပုဒ်မှာ **ရေနှင့် အလုပ်အကိုင် တိုးတက်ရေး** ဖြစ်သည်။ ပထမဆုံး ကမ္ဘာ့ရေနေ့ကို ၁၉၉၃ ခုနှစ် မတ်လ ၂၂ ရက်၌ ကျင်းပသည့် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတွင် စတင်သတ်မှတ် ကျင်းပခဲ့သည်။ နှစ်စဉ်ကမ္ဘာ့ရေနေ့ အကြောင်းအရာများကို သတ်မှတ်ရာ၌ ရေချိန်နှင့် ရေအရင်းအမြစ်များ၏ အရေးပါမှုများကို သတိပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ဖွဲ့စည်းပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစတင်၍ ကမ္ဘာ့ရေနေ့ အခမ်းအနားများကို ကော်မတီမှ ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

◆ သောက်သုံးရေမှ

သဲတောလေးကျေးရွာသည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရွှေစစ်သည်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း တည်ရှိပြီး မိုးရာသီနှင့် ဆောင်းရာသီတို့တွင် မိုးရာသီအတွင်းက စုထားသည့် မိုးရေကို ရေခဲခန်းနှင့်ရော သောက်ကြရသည့်ကျေးရွာဖြစ်သည်။ မိုးရာသီနှင့် ဆောင်းရာသီတို့တွင် သောက်သုံးရေအတွက် အခက်အခဲအနည်းငယ်သာ ရှိသော်လည်း နွေရာသီရောက်တိုင်း အခက်အခဲကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသည့် ကျေးရွာဖြစ်သည်။

သဲတောလေးကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၈၀ ခန့်နှင့် လူဦးရေ ၂၀၀ ကျော်နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ရှေးယခင်က ကျေးရွာအတွင်း တူးဖော်ခဲ့သည့် ရေတွင်းများနှင့် လက်ရှိတူးဖော်ထားသည့် စက်ရေတွင်းများမှထွက်ရှိသည့်ရေမှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် အငန်ဓာတ်ပိုမိုများပြားလာသဖြင့် မိုးရေနှင့် ရောစပ်သောက်သုံးရန်ပင် မကောင်းမွန်တော့ကြောင်း သိရသည်။

“ရေခဲခန်းတွေနဲ့ အိုးခွက်ပန်းကန်ဆေးတဲ့အခါ ပိုလို့မျိုးအဖြူပွင့်ပြောက်တွေ(ဆားဓာတ်ပေါက်တွေ)ဖြစ်ပေါ်တာတွေ့ရတယ်။ အဘွားတို့ငယ်ငယ်တုန်းက ရွာထဲက ရေတွင်းက ရေခဲခန်းလို့ မိုးရေခဲရောစပ်သောက်သုံးလို့ ရသေးတယ်။ အငန်ဓာတ်သိပ်မသိသာဘူး။ ဒီဘက်ခေတ်ကျတော့ ရွာထဲကထွက်တဲ့ရေတွေက ပိုငန်လာတယ်။ မိုးရေနဲ့ ရောစပ်ပြီးသောက်လည်း အငန်ဓာတ်များလာတယ်”ဟု အသက်(၆၅)နှစ်ခန့် ကျေးရွာဒေသခံအဘွား တစ်ဦးက ဆိုသည်။

ထိုသို့ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်လာသည့် သဲတောလေးကျေးရွာသို့ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းကာ ရေဂါလန် ၁၂၀၀ ကို ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အဖွဲ့ဝင်ဖွဲ့ခွဲကာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ အယ်နီညီဖြစ်စဉ်

ကြောင့် ရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် ကျေးရွာ ၃၀ တို့အား သောက်သုံးရေအလေ့အလွင့်မရှိ အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေးအတွက် ရေထွက်ပင်မပင်ရင်းများစစ်ဆေးခြင်း၊ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ ကြိုတင်အသိပေးလုပ်ငန်းများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်မှ စတင်ကာ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပထမဦးစားပေးအနေဖြင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်နိုင်သည့် ကုန်းတန်းကြီး၊ ကျောင်းရွာ၊ ပေါက်ပင်အိုင်၊ ရေငံ(ရွှေ)နတ်ကုန်း၊ သဲတောလေး၊ ရွာသာကျေးရွာများ အတွင်းရှိ ရေတွင်း၊ ရေကန်များ ကာလမည်မျှသုံးစွဲနိုင်မည်ကို စစ်ဆေးကာ ရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်ပါက အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း၊ သဲတောလေးကျေးရွာသည် ရေခဲခွက်ရှိသည့် ကျေးရွာဖြစ်၍ မိုးရေများကို ရေကန်များဖြင့် စုဆောင်းပြီး အသုံးပြုလျက်ရှိရာ နှစ်စဉ်နွေရာသီကာလတွင် သောက်သုံးရေအခက်အခဲမရှိစေရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ဖြစ်နိုင်သည့် ကျေးရွာများအား သောက်သုံးရေအဆင်ပြေသည့် မိုးရာသီအထိ ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

အာရှတိုက်တစ်ခုလုံးတွင် အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် နေ့အပူချိန်များသည် နေရာတိုင်းတွင် ဖြစ်မြဲအပူချိန်ထက် အနည်းဆုံး ၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၁၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိ ကျော်လွန်အောင် ပူပြင်းနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း မတ် ၁၃ ရက်မှ ၂၀ ရက်အတွင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတောင်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမြောက်ပိုင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမြောက်ပိုင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအနောက်မြောက်ပိုင်း၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတောင်ပိုင်းတို့တွင် ၄၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၄၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိ အပူချိန်ပြင်းနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသပညာရှင် ဒေါက်တာထွန်းလွင်က ပြောကြားထားကြောင်း သိရသည်။ (ချမ်းသာ၊ သိန်းမြင့်ကျော်)

★ ရတနာပုံမှ

အောင်ဇော် မပါနိုင်သည့် ဟံသာဝတီ ခံစစ်ပိုင်းက အမှားအယွင်းများခဲ့သည်။ ဟံသာဝတီနောက်ခံလူများမှာ ရတနာပုံတိုက်စစ်မှုများဖြစ်သည့် အောင်သူနှင့် မာတုနာကို မထိန်းနိုင်ခဲ့၍ အခွင့်အရေးများပေးခဲ့ရသည်။ ၂၄ မိနစ်တွင် ရတနာပုံအသင်း အဖွင့်ရိုးရခဲ့ပြီး ရဲကိုဦး၏ ဖန်တီးပေးမှုကို အောင်သူက သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရိုးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရတနာပုံကစားပုံ ပိုကောင်းလာပြီး ၂၆ မိနစ်တွင် ဟံသာဝတီနောက်ခံလူ ဂျော့ဂျီ၏ အမှားမှ တစ်ဆင့် မာတုနာ ရကာ ဒုတိယရိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ ၃၄ မိနစ်တွင် မာတုနာက ရတနာပုံအတွက် တတိယရိုးသွင်းယူခဲ့ပြီး တစ်မိနစ်အကြာတွင် ဘမ်ဘာက ဟံသာဝတီအတွက် ချေပရိုး တစ်ရိုးသွင်းယူခဲ့သည်။

ဒုတိယပိုင်းတွင် ဟံသာဝတီအသင်းက အချိန်တော်တော်များများ ဖိကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ရတနာပုံအသင်းက တန်ပြန်တိုက်စစ်ဖြင့်သာ အဓိကတိုက်စစ်ဆင်ခဲ့သည်။ ဟံသာဝတီအသင်းမှာ ဒုတိယပိုင်းတွင် ချေပရိုးရရှိနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိခဲ့သော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့ပေ။ မောင်မောင်လွင်၏ ပြစ်ဒဏ်ဘောက်နံချက် ဘားထိထွက်ခဲ့ပြီး ဘမ်ဘာ၏ အပိုင်ကန်သွင်းချက်များ လွှဲချော်ခဲ့၍ နှစ်နာခဲ့ရသည်။ ပွဲချိန်မိနစ် ၆၀ ကျော်တွင် ရတနာပုံ နည်းပြချုပ် ရီနေး ကွင်းအတွင်းမှ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည်။

သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပသော ပွဲတွင် မကွေးနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်တို့ တစ်ရိုးစီသာရကျခဲ့သည်။ ၄၁ မိနစ်တွင် ကိုကိုနိုင်က မကွေးအတွက် ရိုးစတင်သွင်းယူခဲ့၍ ရှမ်းအသင်းနောက်မှ လိုက်ကစားခဲ့ရသည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်က ချေပရိုးရရှိရန် တိုက်စစ်မြင့်ခဲ့ပြီး ၈၁ မိနစ်တွင် ဇင်မင်းထွန်းက ချေပရိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ သရေဖြစ်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရှမ်းအသင်းအနိုင်ရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးရခဲ့သော်လည်း နေလင်းထွန်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့၍ နှစ်နာခဲ့ရသည်။

ပွဲစဉ် (၁၀) အပြီးတွင် ရတနာပုံအသင်းက ၁၀ ပွဲကစား၂၆ မှတ်ဖြင့် ပထမအကျော့မပြီးဆုံးမီ ရာသီဝက် ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့ပြီး ဟံသာဝတီအသင်းက ၁၀ ပွဲကစား ၂၁ မှတ်၊ ဧရာဝတီအသင်းက ၁၀ ပွဲကစား ၁၇ မှတ်၊ လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်အသင်းက ကိုးပွဲကစား ၁၆ မှတ်၊ ဇွဲကပင်နှင့် ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့က ၁၄ မှတ်စီ၊ မကွေးအသင်းက ၁၃ မှတ်၊ ဇေယျာရွှေမြေအသင်းက ၁၂ မှတ်၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ၁၁ မှတ်၊ ရခိုင်အသင်းက ၁၀ မှတ်၊ Horizon အသင်းက လေးမှတ်၊ Southern အသင်းက သုံးမှတ်တို့ရရှိထားသည်။ ရန်ကုန်-ဇွဲကပင်ပွဲကို ရွှေ့ဆိုင်းထား၍ ယင်းနှစ်သင်းမှာ ကိုးပွဲစီသာ ကစားရသေးပြီး ပထမအကျော့ နောက်ဆုံးရက်သတ္တပတ်ဖြစ်သည့် ပွဲစဉ် ၁၁ ကို ဧပြီ ၂ ရက်မှ ပြန်လည်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

နေအိမ်တွင် မူးယစ်ရမ်းကားနေသူကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ထိန်းသိမ်းစဉ် ဓားဖြင့် ပြန်လည်ခုခံ၍ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ပစ်ဆီး

ရန်ကုန် မတ် ၁၃ တာမွေမြို့နယ် မလွကုန်းဌေး ကြွယ်(က)ရပ်ကွက် သမိန်ဗရမ်းလမ်းနေ ဦး-----သည် ၎င်း၏သားဖြစ်သူ ဇင်ကိုကိုလွင်မှာ နေအိမ်ပေါ်တွင် မူးယစ်ရမ်းကားဆူပူသောင်းကျန်းနေကြောင်း တာမွေမြို့မရဲစခန်းသို့ ထိန်းသိမ်းပေးရန် မတ် ၁၂ ရက် ည ၉ နာရီ ၁၀ မိနစ်က အကြောင်းကြားချက်အရ တာမွေမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်



မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၌ သံချေးတက်နေသောကျည်ဆန်ဟောင်းများတွေ့ရှိ

ရန်ကုန် မတ် ၁၃ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (၂)ရပ်ကွက် သမိုင်းဘူတာရုံလမ်း သမိုင်းမြို့မဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း သံချေးတက်နေသောကျည်ဆန်များ တွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ မတ် ၁၂ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲက မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်နယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စစ်ဆေးချက်အရ အဆိုပါ

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရန် အတွက် အလုပ်သမားများက အုတ်မြစ်ချရန် အလျား သုံးပေ၊ အနံ နှစ်ပေခွဲခန့် မြေကျင်းအား တူးဖော်စဉ် အနက်နှစ်ပေခွဲခန့်အရောက်၌ အသုံးမပြုရသေးသော သံချေးတက်နေသည့် (.303)ရိုင်ဖယ်ကျည်ဆန် ၄၆ တောင့် (အသုံးပြုမရ)ကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသဖြင့် အဆိုပါကျည်ဆန်ဟောင်းများကို စနစ်တကျချုပ်ပိတ်

စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဓာတုနှင့်ဇီဝဆိုင်ရာ မသန်ရှင်းသော အန္တရာယ်ရှိသည့်ပစ္စည်းများ ပါဝင်နေမှုကို စိုက်ပျိုးမည့်သီးနှံတစ်ခုချင်းအတွက် စစ်ဆေးရမည်

စစ်ကိုင်း မတ် ၁၃

စိုက်ပျိုးမြေနှင့် အနီးဝန်းကျင်ရှိမြေတွင် ယခင်အသုံးပြုမှုများကြောင့် ဓာတုနှင့်ဇီဝဆိုင်ရာ မသန်ရှင်းသော အန္တရာယ်ရှိသည့်ပစ္စည်းများပါဝင်နေမှုကို စိုက်ပျိုးမည့်သီးနှံတစ်ခုချင်းအတွက် စစ်ဆေးရမည်ဖြစ်ပြီး သိသာထင်ရှားသည့် မည်သည့်အန္တရာယ်ကျရောက်မှုမရှိမီ မှတ်တမ်းထိန်းသိမ်းပြုစုထားရန်လိုကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ သိရသည်။

“သိသာထင်ရှားတဲ့ ဓာတု ဒါမှမဟုတ် ဇီဝဗေဒဆိုင်ရာအန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်တဲ့ ထွက်ကုန်ထွက်ခဲ့တဲ့မြေကို ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ သစ်သီးဝလံတွေစိုက်ဖို့အတွက် အသုံးမပြုသင့်ပါဘူး။ အဲဒီလိုမဟုတ်ဘဲ ကျရောက်လာမယ့်အန္တရာယ်တွေကို လျော့နည်းပျောက်စေဖို့ မြေယာပြုပြင်တဲ့လုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျရောက်မယ့်အန္တရာယ်တွေကို လျော့နည်းပျောက်စေဖို့ ပြုပြင်တဲ့လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာမှာ မသန်ရှင်းမှုဖြစ်စေတဲ့ ပစ္စည်းပါဝင်နေတဲ့ထွက်ကုန်ဖြစ်ပေါ်လာတာ ရှိ၊ မရှိစောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်သလို ရရှိတဲ့အဖြေနဲ့ဆောင်ရွက်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို မှတ်တမ်းတင်သိမ်းဆည်းထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မသန်ရှင်းတဲ့ပစ္စည်းတွေ ပါဝင်လို့ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နဲ့သစ်သီးဝလံတွေ စိုက်ပျိုးဖို့မသင့်တဲ့မြေယာတွေကို မှတ်တမ်းတင်ထားရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးဝင်းမြင့်က ပြောသည်။

စားသောက်ကုန်များကြောင့် လူတို့အားအန္တရာယ်ဖြစ်မှုများ မကြာခဏဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသလို စားသုံးသူများဆန္ဒမှာ အရည်အသွေးကောင်း၍ အန္တရာယ်ကင်းသော အစားအစာများကို လိုလားကြပြီး အခြေခံရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုများ တိုးတက်လာမှုကြောင့် အရည်အသွေး မှန်ကန်ခြင်းနှင့် အစားအစာအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးမှာ ပို၍အရေးကြီးသောကဏ္ဍမှပါဝင်နေကြောင်း သိရသည်။

လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်မှုပြုရာတွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ သစ်သီးဝလံများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုကို တစ်ပြေးညီရောင်းဝယ်ဖောက်ကားနိုင်ရန် ASEAN Good Agricultural Practices Guideline ကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းခဲ့ကြပြီး အာဆီယံနိုင်ငံအသီးသီးမှလည်း မိမိနိုင်ငံအလိုက် ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ASEAN GAP Guideline နှင့် မကွဲပြားသည့် GAP Guideline ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းရန် သဘောတူပြီးဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း မြန်မာ GAP Guideline ကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(ခုံရွာ)

မန္တလေးမှစာပေပညာရှင်များ ထုတ်ဝေထားသော စာအုပ်များမိတ်ဆက်

မန္တလေး မတ် ၁၃

ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် နေထိုင်သည့် မြန်မာစာရေးဆရာမောင်နှံဖြစ်သော စာရေးဆရာတက္ကသိုလ်မောင်ညွန့်နှင့် စာရေးဆရာမ တေးသံရှင်မကျော့ရှင်းတို့က လတ်တလော ထုတ်ဝေထားသောစာအုပ်များအား မန္တလေးမြို့မှ စာပေပညာရှင်များအား မိတ်ဆက်ပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မန္တလေးမြို့ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ၈၄ လမ်း ၃၂ လမ်းနှင့် ၃၃ လမ်းကြား D&G Food Centre တွင် ကျင်းပသည်။

တက္ကသိုလ် မောင်ညွန့်က လတ်တလော ထုတ်ဝေထားသော သင်္ကြန်မှာလာတဲ့ ချစ်ဇန့်သည်၊ အဘိုးပြောသော ရာဇဝင်ပုံပြင်များ စာအုပ်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာမ တေးသံရှင်မကျော့ရှင်းက မြန်မာနိုင်ငံ ခေတ်အဆက်ဆက်ဗုဒ္ဓဘာသာ သမိုင်းစဉ်နှင့် ကလေးတို့ရေ လာကြ လာကြ စာအုပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရေးသားခဲ့ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များအားရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသော သတင်းမီဒီယာများ၏ သိလိုသည့်အချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မောင်ပြည့်သူ)

ရမည်းသင်း မတ် ၁၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် ကန်ဘဲအုပ်စု ကန်ဘဲကျေးရွာတွင် ရက်ကန်းစင်သုံးပစ္စည်းများကို ယနေ့ထက်တိုင် ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရှေးယခင်ကပင် ကန်ဘဲကျေးရွာတွင် ရက်ကန်းစင်သုံးပစ္စည်းများဖြစ်သော လက်ရက်ဖောက်သီး၊ စက်ရက်ဖောက်သီး၊ စိပ်တည်းလုံး၊ စက်တည်းလုံး၊ လွန်းအစရှိသောပစ္စည်းများကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ရက်ကန်းစင်သုံး ပစ္စည်းများပြုလုပ်ရန်အတွက် အဓိကကုန်ကြမ်းမှာ သစ်သားဖြစ်ပြီး ယနေ့အခါ အသားမာသစ်သားမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်ကြသည်ဟု သိရသည်။ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ရာတွင် သစ်သားကိုအကြမ်းထည်ပုံကြမ်းပေါင်းသည်မှစ၍ အလယ်တွင် အပေါက်ဖောက်ခြင်း၊ ပွတ်စင်ကို အသုံးပြု၍ အချောနင်းခြင်း စသည်ဖြင့် အဆင့်ဆင့်လုပ်ဆောင်ကြရသည်ဟု သိရသည်။ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ရန်အတွက် လုပ်သားသုံးလေးဦး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရသည်။ ကန်ဘဲရွာတွင် ရက်ကန်းသုံးပစ္စည်းများကို တစ်ရွာလုံးနီးပါး လုပ်ကိုင်တတ်မြောက်ကြသည်ဟု သိရသည်။ ရက်ကန်းစင်သုံး ပစ္စည်းပြုလုပ်သော

ရမည်းသင်းမြို့နယ် ကန်ဘဲကျေးရွာတွင် ရက်ကန်းသုံးပစ္စည်းများ ယနေ့ထက်တိုင် ပြုလုပ်လျက်ရှိ

လုပ်ငန်းမှာ တစ်နှစ်ပေါက်လုံးဖြစ်သည်ဟုသိရပြီး တပေါင်းလ၊ တန်ခူးလတို့တွင် လုပ်ငန်းတွင်ကျယ်၍ မိုးတွင်းကာလတွင် လုပ်ငန်းပါးသည်ဟု သိရသည်။ ထိုသို့ရက်ဖောက်သီး၊ စိပ်တည်းလုံး၊ လွန်းအစရှိသည်တို့

ပြုလုပ်ရာတွင် နေ့စားအလုပ်သမားပညာရှင်များကကြံပြုပြီး လုပ်သားတစ်ဦးလျှင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု အရေအတွက်အပေါ်မူတည်၍ တစ်နေ့လျှင် ကျပ် ၃၅၀၀ မှ ကျပ် ၅၀၀၀ ဝန်းကျင်ဝင်ငွေရှိသည်ဟု သိရသည်။

ရက်ကန်းစင်သုံးပစ္စည်းများ ပြုလုပ်ရာတွင် လွန်းပြုလုပ်ရာ အခက်ဆုံးဖြစ်ပြီး ယခင်ကစက်စွမ်းအား အသုံးမပြုနိုင်သောကြောင့် လူတစ်ဦးလျှင် နှစ်ချောင်း၊ သုံးချောင်းသာ ပြီးစီးနိုင်ပြီး ယခုအခါစက်များ အသုံးပြု၍



ပြုလုပ် လုပ်ကိုင်ကြခြင်းကြောင့် လူတစ်ဦးတစ်နေ့လျှင် လွန်း ၁၀ ချောင်း ပြီးစီးနိုင်သည်ဟု သိရသည်။ “တစ်ရွာလုံး အရင်ကတော့ လွန်း၊ တည်းလုံး၊ ရက်ဖောက်သီး၊ ရက္ကန်းစင်သုံးပစ္စည်းမျိုးစုံ အိမ်တိုင်းလုပ်ကြတယ်။ ခုတော့ အရင်းအနှီးကြောင့် မလုပ်နိုင်ကြတော့ဘူး။ လူငှားအနေနဲ့ ပဲလုပ်ကြတယ်။ လုပ်ငန်းရှင်တွေကလဲ ကိုယ်တိုင်လုပ်ကြတယ်။ ရွာမှာ လျှပ်စစ်မီးရရင်တော့ အရင်ကထက် အဆင်ပြေပြီး လူတိုင်းလုပ်နိုင်ကြလို့ ဝင်ငွေရကြမှာပါ။ တစ်နိုင်လုံး ကျွန်တော်တို့ ရွာကရက်ကန်းစင်သုံးပစ္စည်းတွေ အသုံးပြုတာများတယ်” ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ရမည်းသင်းမြို့နယ် ကန်ဘဲကျေးရွာမှ ပြုလုပ်သော လွန်း၊ တည်းလုံး၊ ရက်ဖောက်သီး အစရှိသည့် ရက်ကန်းစင်သုံးပစ္စည်းများကို တောင်မြို့၊ ဝမ်းတွင်းမြို့၊ သဲတောမြို့နှင့် မိတ္ထီလာစက်မှုဇုန်အစရှိသော ရက်ကန်းစက်ရုံများမှ ဝယ်ယူအသုံးပြုကြသည်ဖြစ်၍ ကန်ဘဲကျေးရွာတွင် ယနေ့ထက်တိုင် ရက်ကန်းသုံးပစ္စည်းများကို ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်သန်းတင့်(ရမည်းသင်း)

ခေတ်အဆက်ဆက်ထင်ရှားသော မြန်မာ့ကြေးသွန်းအနုပညာအမွေဆက်ခံသူ နည်းပါးလာ



ပုံကြမ်းပေါ်လာသည်။ ထိုကြေးသွန်းပုံကြမ်းကို ခေတ်ပေါ်စက်ကိရိယာဖြင့် အချောကိုင်ကာ ကြေးကိုအရောင်တင်ကြရသည်။ ထိုသို့ ပြုလုပ်ပြီးပါက ဈေးကွက်ဝင်သည့်လက်ရာမြောက် ကြေးသွန်းအနုပညာတစ်ခုဖြစ်ပေါ်လာရသည်။ ကြေးသွန်းရုပ်တုများမှာ အရွယ်အစားအလိုက် ရက်အနည်းငယ်မှ ရက်များစွာအထိ အချိန်ယူကြရသည်။ လက်ရှိကြေးသွန်းပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် ပုံတစ်ဆူလျှင် ဉာဏ်တော်တစ်ပေ အရွယ်ရုပ်တုမှစကာ အရွယ်အစားအလိုက် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်သွားသည်ဟု သိရသည်။ မြန်မာ့ကြေးသွန်းအနုပညာ

လက်ရာသည် အဆင့်များစွာမြတ်ကျော်ရပြီး လက်ရာမြောက်စွာ ပြုလုပ်ရသော အနုပညာလုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအရပ်ရပ်မှ ပုံတူကြေးသွန်းရုပ်တုများကို မန္တလေးမြို့သို့ လာရောက်အပ်နှံကြသည်။ လက်ရှိကာလတွင် မြန်မာ့ရိုးရာ အနုပညာလက်ရာမြောက် ကြေးသွန်းပန်းတည်းပညာကို အမွေဆက်ခံသည့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ နည်းပါးလျက်ရှိသည်။ ကြေးသွန်းပန်းတည်းပညာကို သင်ယူပါကအနည်းဆုံး သုံးနှစ်ခန့် ပညာသင်ပါမှ ကျွမ်းကျင်စွာ တတ်မြောက်သည်။

(တိမ်တမန်)

မွေးရာပါခါးရိုးကောက် ဝေဒနာရှင်များအား ခွဲစိတ်ကုသပေးမည်
မန္တလေး မတ် ၁၃
မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရရာဂါပညာရှင်များအဖွဲ့ Myanmar Orthopaedic Society နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ Butterfly Foundation တို့ပူးပေါင်း၍ မွေးရာပါ ခါးရိုးကောက်ဝေဒနာရှင်များ (Scoliosis) ကို ဇွန်လဆန်းတွင် မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် (၆၂)လမ်းရှိ အစိုးရအထူးကုဆေးရုံကြီးတွင် ခွဲစိတ်ကုသပေးမည်ဖြစ်သည်။ ခါးရိုးကောက်ဝေဒနာရှင်များ စာရင်းပေးသွင်းခြင်းနှင့် ပဏာမစစ်ဆေးခြင်းများကို မန္တလေး အစိုးရအထူးကုဆေးရုံကြီး ပြင်ပလူနာဌာနတွင် တနင်္လာနေ့နှင့် ကြာသပတေးနေ့များတွင် လက်ခံကြည့်ရှုပေးမည်ဖြစ်၍ မွေးရာပါ ခါးရိုးကောက်ကလေးငယ်များ၊ ဆယ်ကျော်သက်များနှင့် လူလတ်ပိုင်းများလာရောက်ပြသနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သီဟကိုကို(မန္တလေး)

ပြည်တွင်းရေးရာ

တောင်သူလယ်သမားများအားကိုးနေရသည့် ညောင်ဦးခရိုင်မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ နွေသီးနှံစိုက်ပျိုး ကေ ၃၁၂၀ လျာထားပြီး ရေပေးဝေသွားမည်

မလိုင် မတ် ၁၃

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးသီးနှံ ၆၆၄၀ ဧကကိုလည်း မြစ်ရေတင် စီမံကိန်း အနေဖြင့် ရေပေးဝေခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် နွေသီးနှံ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လျာထားကေ ၃၁၂၀ ကို ရေ ပေးဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ညောင်ဦးခရိုင် ရေအရင်းအမြစ် အသုံးချရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းခိုင်ထံမှ သိရသည်။



မြန်မာနိုင်ငံသည် ရေသယံဇာ တ၊ မြေသယံဇာတပေါများပြီး ရွှေ၊ ငွေ၊ ကျောက်သံပတ္တမြား၊ ကျွန်းသစ်၊ သတ္တု၊ ဆန်ရေစပါးပေါများ သည့်အပြင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကလုပ်ကိုင်သော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် ရေလိုအပ်ပြီး သဘာဝမိုးရေကို အားကိုးနေရပါမူ မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းသည် မိုးနည်းရပ်ဝန်းဒေသတွင် ရေရှားပါး သဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများ အတွက် စိုက်ပျိုးရေး သောက်သုံး ရေများ လိုအပ်ချက်ရှိသည်။ ထို့ ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ က တိုင်းဒေသကြီးများအလိုက်

ရေအရင်းအမြစ် ဦးစီးဌာနများတွင် တောင်သူလယ်သမားများအတွက် မြစ်ရေတင်စနစ်ဖြစ် စိုက်ပျိုးနိုင် အောင် ဆောင်ရွက်ပေးထားသလို သောက်သုံးရေအတွက် ရေတွင်း၊

ရေကန်များ တူးဖော်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ညောင်ဦးမြို့နယ်ရှိ တောင်သူလယ်သမားများမှာ မိုးကို

အားကိုးပြီး စိုက်ပျိုးသီးနှံများစိုက်ပျိုး ကြရာတွင် မိုးခေါင်ရပ်ဝန်းဒေသဖြစ် သည့်အတွက် မိုးမရွာသဖြင့် သီးနှံများ ဆုံးရှုံးပျက်စီးကြရသည်။ ထို့ကြောင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်း

ဝန်ကြီးဌာနက ညောင်ဦးခရိုင်အတွင်း ရှိ ကျေးရွာများအတွက်မြစ်ရေတင်လုပ် ဝန်းများ၊ ကျေးလက်ဒေသ ရေတွင်း၊ ရေကန်တူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ၁၉၉၅-၁၉၉၆ ခုနှစ်ခန့်မှ စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ညောင်ဦးခရိုင် တွင် မြစ်ရေတင်စနစ်ဖြင့် ရေပေးဝေ သည့် လုပ်ငန်းကြီးငါးခုရှိပြီး ၎င်းတို့မှာ ငါးသရောက်မြစ်ရေတင်၊ လက်ပန် မြေပေါ် မြစ်ရေတင်၊ သူကောင်းတည် မြစ်ရေတင်၊ ကျောက်ကူးမြစ်ရေတင်၊ လောကနန္ဒာမြစ်ရေတင်တို့ဖြစ်သည်။

ညောင်ဦးခရိုင်သည် မိုးနည်းသည့် ရပ်ဝန်းတွင်ပါဝင်ပြီး တစ်နှစ်လုံး ပျမ်းမျှမိုးရေချိန်လက်မ ၂၀ ကျော်သာ ရွာသွန်းသည့်အတွက် ယင်းဒေသရှိ တောင်သူလယ်သမားများမှာ သီးနှံ များ မြစ်ထွန်းအောင်မြင်ခြင်းမရှိခြင်း ကြောင့် မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ ပေးဝေသောရေကိုသာ အားကိုးပြီး မိုးစပါး၊ နွေစပါးနှင့် အခြားသီးနှံ များကို စိုက်ပျိုးကြရသည်။

ညောင်ဦးမြို့နယ် မြစ်ရေတင်ငါးခု မှ ရောဝတီမြစ်ထဲတွင် မြစ်ရေတင် စက်ရုံတည်ပြီး မြစ်ရေများကိုထပ်ဆင့် ရေတင်စခန်း ၁၇ ဆင့်ဖြင့် ရေတင်ပေး သည်။ မြစ်ရေများကို ပင်မမြောင်း ၁၀ ဒသမ ၆၈ မိုင်နှင့် လက်တံမြောင်း ၁၉ ဒသမ ၆ မိုင်အရှည်ဖြင့် ရေများ ပေးဝေပြီး ထို့နည်းတူ မြစ်ရေများကို လျှပ်စစ်မော်တာဖြင့် ရေစုပ်စက် အလုံး ၇၀၊ ထရပ်စဖော်မာ ၁၉လုံးဖြင့်

ရေများဖြန့်ဖြူးပေးနေရာ တောင်သူ လယ်သမားများ ရေအတွက် ပူပင် စရာမလိုဘဲ သီးနှံများအဆင်ပြေစွာ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့သည်။

“ညောင်ဦးမြို့နယ်မှာ အသားတင် စိုက်ပျိုးနိုင်သည့် မြေမှာ ၁၆၀၀၂၅ ဧကရှိပြီး လယ်မြေ ၂၅၆ ဧက၊ ယာမြေ ၁၅၃၅၂၃ ဧက၊ ကိုင်းကျွန်း မြေ ၇၀၄၀ ဧက၊ ဥယျာဉ်မြေ၂၀၅ ဧက ရှိပါတယ်။ ညောင်ဦးမြို့ရှိ မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းအလိုက် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးသီးနှံများဖြစ်တဲ့ မိုးစပါး၂၄၅၅ ဧက၊ မိုးပဲတီစိမ်း ၂၇၈၅ ဧက၊ မိုးမြေပဲ ၈၈၀ ကိုလည်း မြစ်ရေတင်စနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပါ တယ်။ အခု ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် နွေသီးနှံစိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေ ပါတယ်” ဟု စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးနိုင်က ပြော သည်။

“ကျွန်တော်တို့ဒေသဟာ မိုးခေါင်း ရပ်ဝန်းဒေသဖြစ်ပါတယ်။ အရင် တုန်းကဆိုရင် စိုက်ပျိုးရေး သောက်သုံး ရေအတွက် အဆင်မပြေပါဘူး။ အခုတော့ မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ ပေးဝေ တဲ့ရေကို ရေတင်စနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုးကြရ ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မြစ်ရေတင်ငါးခု ရှိတဲ့အနက် ငါးသရောက်မြစ်ရေတင် တန်များကို ရေတိုးမြှင့်တင်ပေးစေ လိုပါတယ်”ဟု အဆိုပါကျေးလက် ဒေသရှိ ပြည်သူများက ပြောသည်။
ကျော်ကျော်(မလိုင်)

စားသုံးသူအခွင့်အရေးများ ကောင်းစွာကာကွယ်နိုင်ခြင်းမပြုနိုင်သေး

မုံရွာ မတ် ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင် စားသုံးသူ အခွင့်အရေးများအား ကောင်းစွာကာကွယ်နိုင်ခြင်းမပြုနိုင် သေးကြောင်း မုံရွာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ဝါဏီဇူဗေဒဌာန တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ကျော်ထံမှ သိရသည်။ “စားသုံးသူအများစုက မိမိတို့ရဲ့အခွင့်အရေးကို မသိ နားမလည်ကြသလို စီးပွားရေးသမားတွေရဲ့ ကျင့်ဝတ် မညီတဲ့ပြုမူဆောင်ရွက်မှုတွေနဲ့ လျော့ရဲလျက်ရှိနေသေးတဲ့ ဥပဒေအကာအကွယ်တွေကြောင့် ပိုပြီးဆိုးလာခဲ့ပါတယ်။ အကျိုးဆက်အနေနဲ့ စားသုံးသူတွေအကာအကွယ်မဲ့နေပြီး လူမှုစီးပွားရေးအရ နစ်နာရုံမက အသက်သေဆုံးတဲ့အထိ ပြဿနာတွေ ကြုံတွေ့နေရပါတယ်။ လူ့သက်တမ်းတိုလာ တာ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစရိတ်တွေ မြင့်တက်လာ တာ၊ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်တွေ ဆုံးရှုံးလာတာ၊ လူနေမှု အဆင့်အတန်းနိမ့်ကျတာတွေ ကြုံတွေ့ခဲ့ရတယ်။ အခု စားသုံးသူအခွင့်အရေး အကာအကွယ်ပေးရေးဥပဒေ ပေါ်ထွက်လာပြီးနောက်မှာ စားသုံးသူတွေအပေါ် ဥပဒေ အရ အကာအကွယ်ပေးတာ ပိုပြီးအားကောင်းလာမယ်လို့ တော့မျှော်လင့်မိပါတယ်” ဟု ဒေါက်တာအောင်ကျော်က ပြောသည်။

ကြောင်း ဒေါက်တာအောင်ကျော်ထံမှ သိရသည်။ အများစု နေ့စဉ်စားသုံးနေသော စားသုံးဆီများ၏ စစ်မှန်သန့်စင်မှုကို အာမခံနိုင်ခြင်းမရှိသေးသလို ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ပိုးသတ်ဆေးများ အလွန်အကျွံ အသုံးပြုထားခြင်းခံရသော ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ရင့်မှည့်ချိန်မတိုင်ခင် ဆေးတို့ဖြင့် မှည့်ထားသော သစ်သီးဝလံများ၊ ဆိုးဆေးဆိုးထားသောမျှစ်နှင့် လက်ဖက် များ၊ ရေသန့်ဘူးခွံများပါဝင်ကြော်လှော်ထားသော အကြော်စုံများ၊ ဝှိုတက်နေသော ငရုတ်သီးနှင့် ဓာတုဆေး သုံးဟင်းချိုမှုန့်များ၊ ယမ်းစိမ်းအသုံးပြုထားသော တာရှည် ခံသား ငါးများ၊ ဆာလဖျူရစ်အက်ဆစ်ပါအချဉ်နှင့်ဓာတုဆေး သုံး ကြာရှည်ခံငရုတ်ဆီများ၊ ဆိုးဆေးနှင့် ဓာတုဆေးသုံး အချိုရည်နှင့်လက်ဖက်ခြောက်များ၊ ကော်ဖီစစ်နှင့်နို့ဆီ များ၊ ပွဆေးပါသောအိတ်ကြားကွေးနှင့် အချိုမှုန့်လွန်ကဲ သော မုန့်ဟင်းခါးများ၊ အကြိမ်ကြိမ်ပြန်ကြော်ထားသော ဆီနှင့်ချက်ပြုတ်သော အကြော်အလှော်များက နေ့စဉ် အန္တရာယ်ပေးနေကြောင်း ဒေါက်တာအောင်ကျော်က ပြောပြသည်။

နေ့စဉ်အန္တရာယ်ပေးနေသည်ကို အများစုမှာမသိရှိ သောကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ သိသော်လည်းဆင်းရဲ သဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချရသော အစားအသောက်များဝယ်ယူ အသုံးမပြုနိုင်သောကြောင့် သိလျက်နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ အမြင်၊ အနံ့နှင့် အရသာတို့ဖြင့်ရွေးချယ်ဝယ်ယူတတ်သော ဓလေ့စရိုက်များကြောင့်သော်လည်းကောင်း မသန့်ရှင်း သော အစားအသောက်များနှင့် အသုံးမပြုသင့်သော ဆေးဝါးများကို ဝယ်ယူသုံးစွဲနေရပြီး အကျိုးဆက်အနေ ဖြင့် လူ့သက်တမ်းတိုလာကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)

တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပမည်

မန္တလေး မတ် ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းဆေး ဆရာအသင်း (မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး)မှ ဤနှစ်အခမ်း အထိမ်းအမှတ်အခမ်း အနားကို မတ် ၂၃ ရက်(တပေါင်း

လပြည့်နေ့) နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အထိ မန္တလေးမြို့မဟာအောင်မြေမြို့ နယ် ၅၃ လမ်း ၃၆ လမ်းနှင့် ၃၇ လမ်းကြား Hotel HAZAL ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းဆေး ပညာနိုးနှောဖလှယ်ပွဲများ၊ ဟောပြော

ပွဲများ၊ တိုင်းရင်းဆေးပြခန်းများဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ တိုင်းရင်းဆေး ဆရာများ၊ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် နှင့် တိုင်းရင်းဆေးသိပ္ပံဆင်းကျောင်း သား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြ ရန် ဖိတ်ကြားထားကြောင်း သိရ သည်။
(မောင်ပြည့်သူ)

ယခုနှစ်တွင် သရက်သီး သီးအားနည်းသည့်အတွက် ဈေးကွက်ကောင်းနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်း

မန္တလေး မတ် ၁၃

ယခုနှစ် သရက်အသီးနှုန်းနည်း သည့်အတွက် အထွက်နှုန်းနည်းကာ ဈေးကွက်ကောင်းနိုင်သည့် အနေ အထားရှိနိုင်ကြောင်း ဝါရင့် သရက်သမားတစ်ဦးက သုံးသပ်ပြော သည်။

မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်ဒေသ များ ဥယျာဉ်ခြံစိုက်ပျိုးရင်းနှီးမှုတွင် သရက်ခြံစိုက်ပျိုးသူများ များပြားလာခဲ့ သည်။ ယခင်သရက်ကြမ်းပင်များနှင့် မျိုးမကောင်းသောအပင်များကို တစ် သူ့ကိုင်းဆက် မျိုးပွားနည်းဖြင့် မျိုးကောင်းများ ကူးပြောင်းလာကြ သည်။ အများစုမှာ သရက်ကြမ်းပင်များ ကို ကိုင်းခွတ်ကာ စိန်တလုံးမျိုး ကိုင်းကူးသည်အထိ ပြုလုပ်လာခဲ့ သည်။ ခြံသစ်တည်သူများမှာလည်း ဈေးကွက်ဝင် စိန်တလုံးသရက်ကို သာ အားထားစိုက်ပျိုးလာကြသည်။

သရက်ခြံများမှ သရက်သီးရောင်း ဝယ်မှုတွင် နှစ်မျိုးနှစ်စားရှိသည်။ သရက်ပွင့်ပွင့်စဉ်မှစကာ အပွင့် ကြည့်၍ ဝယ်ခြင်းနှင့် သရက်သီးသီး မှအသီးကင်းကိုကြည့်ကာ ဝယ်ခြင်းဟု ခွဲခြားနိုင်သည်။ အသီးကင်း ကြည့်ဝယ်သူများသည် သရက်ပင် တစ်ပင်လျှင် သရက်သီးသေတ္တာမည်မျှ ထွက်မည်ကို ခန့်မှန်းဝယ်ယူကြသည်။ အများစုမှာ သရက်သီးတစ်ပင်သာလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ခန့် ခန့်မှန်းတွက် ချက်ကာ ဈေးသင့်လေ့ရှိသည်။ လက် ရှိကာလတွင် ခြံအားလုံးနီးပါး အရောင်းအဝယ် ဖြစ်ထားကြပြီဖြစ် သည်။ ယခုနှစ် သရက်သီးကင်းများ နည်းပြီး မိုးလေဒဏ်ကင်းလျက် ရှိသည်။ သရက်သီးထွက်နှုန်းနည်း သည့်အတွက်ဈေးကွက်ကောင်းနိုင် သည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ သရက်သီးအထွက်များပါက ဈေး



နှုန်းပုံမှန်သာ ရှိနိုင်ကြောင်း သရက် သမားများ ခန့်မှန်းထားသည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း နိုင်ငံတကာသို့ သရက်သီးဈေးကွက်ထိုးဖောက်နိုင် ရေးနှင့် သရက်ခြံသမားများဘဝ တိုးတက်မြင့်မားရေးအတွက် သရက် နှင့်ပက်သက်၍ နည်းပညာဖြန့်ဝေပေး သော သရက်အစုအဖွဲ့တွင် အသင်းဝင် ခြင်းတို့ ပြုလုပ်လာကြသည်။ သရက်သီး ဈေးကွက်ပျက်ကာ ကြိုက်ဈေးမရပါက ကိုယ့်ခြံတွင်းမှ သရက်သီးကို တာရှည် ခံအောင်ထားနည်းများကိုပါ လေ့လာ နိုင်ကြသည်။ ထို့ပြင် သရက်ပိုး

မွှားကင်းစင်ရေးသင်တန်း၊ သရက်ခြံကို ရာသီအလိုက်လုပ်ဆောင်ရမည့် နည်း ပညာများကိုလည်း ပို့ချလျက်ရှိသည်။ သရက်တွင် အစောဆုံးပေါ်သည့် ဈေးကွက်ဝင်စိန်တလုံးကို အစော ပိုင်းသီးအဖြစ် အားထားဝယ်ယူပြီး နောက်ပိုင်း ဈေးကွက်အတွက် အကြမ်းခံသည့် ရင်ကွဲခြံများကို အားထားဝယ်ယူလျက်ရှိသည်။ အစော ပိုင်းစိန်တလုံး၊ အလယ်သီးမစောရင်၊ နောက်တွင်ရင်ကွဲ၊ ပတ္တမြားငမောက် လည်းပါ ဟင်္သာအထိန်းဟု သရက်သီး ဈေးကွက်ကို မျှတစွာချိန်ဆတွက်ချက် ဝယ်ယူလျက်ရှိသည်။ **(တိမ်တမန်)**

အနုပညာ

ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ

၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့)

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'သမီးကွန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်', 'ပြည်သူတို့ရဲ့စကားသံများ', 'မြန်မာ့အသိုက်အဝန်းထဲမှ အမျိုးသမီးများ', etc.

မှတ်ချက်။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား Entertainment Channel

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'အဖွင့် - မိုးလေဝသအစီအစဉ်', 'ပြည်သူ့နိမိတ် "ဝန်"', 'တေးဂီတအစီအစဉ်', etc.

တစ်နေ့(၆)နာရီစာ (၄)ကြိမ်ပြသပါမည်။

MRTV- 4

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'ပဋ္ဌာန်းပါဠိတော်+ ရတနာသုတ်', 'ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဝေပုလ္လင်ဇာတိ (ဒို့နားရာဆရာတော်)', 'ရန်ကုန်မြင်ကွင်းကျယ် (Summer Prince & Princess ရွေးချယ်ပွဲကြီး)', etc.

မြဝတီ

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'တရားတော်', 'မေတ္တာပို့', 'အမျိုးသားရေးတေးကဗျာ', etc.

ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ အနုပညာထူးချွန် ဆုပေးပွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ "Kids' Choice Awards" ဆုပေးပွဲကို ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၁၂ ရက်က အမေရိကန်နိုင်ငံ လော့စ်အိန်ဂျိလစ်မြို့မှာ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း...

ယခုနှစ်အတွက် " Kids' Choice Awards " ဆုပေးပွဲကျင်းပ



တော့ အဆိုတော် အရိရာနာဂရန်ဒီက အဆိုတော် အဒဲလ်ရဲ့ "Hello" ပိုင်ဆိုင်သွားခဲ့ပါတယ်။ ယခုနှစ် တေးသီချင်းက ရရှိခဲ့ကာ အနှစ်သက်ဆုံးတေးဂီတအဖွဲ့အတွက် "The Fifth Harmony" က ရွေးချယ်ခံခဲ့ရပါတယ်။

ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အနှစ်သက်ဆုံး ရုပ်သံဖန်တီးမှု ရုပ်ရှင်ဆုကိုတော့ " Hotel Transy Ivania 2 " က ရရှိခဲ့ကာ "Star Wars: The Force Awakens" က အနှစ်သက်ဆုံးရုပ်ရှင်ဆုကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခြင်းခံခဲ့ရပါတယ်။ အနှစ်သက်ဆုံးသရုပ်ဆောင်ဆုတွေအတွက် "The Hunger Games" ရုပ်ရှင်ရဲ့ မင်းသမီး ဂျန်နီဖာလောရန်စ်နဲ့ "Daddy's Home" ရုပ်ရှင်ရဲ့ မင်းသား ရေဖာရဲလ်တို့ကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြပါတယ်။ အခြားသော ထူးချွန်ဆုတွေကိုလည်း အသီးသီးရွေးချယ်ပေးအပ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်ရဲ့ " Kids' Choice Awards " ဆုပေးပွဲမှာ ဆုအရေအတွက် စုစုပေါင်း ၂၂ ဆုကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရပါတယ်။

သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် တွေ့မြင်ရတော့မယ့် ဟယ်ရီစတိုင်း



ဗြိတိန်နာမည်ကျော်အမျိုးသားပေါ့ပီတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "One Direction" မှ အဖွဲ့ဝင်ဟယ်ရီစတိုင်းဟာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ရဲ့ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ပုံဖော်ရိုက်ကူးသွားမယ့်ရုပ်ရှင်မှာ ဇာတ်ပို့တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမှာ ဖြစ်ကြောင်း ယူပီအိုင်ဒေဂျီကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဟယ်ရီစတိုင်းဟာ ဒါရိုက်တာ ခရစ်စတိုဖာနော်လန် တာဝန်ယူရိုက်ကူးသွားမယ့် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်သမိုင်းကြောင်းရုပ်ရှင် "Dunkirk" မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ပေးဖို့ ခရစ်စတိုဖာနော်လန်က ကမ်းလှမ်းခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သယ်ဟောလိဝုဒ်ရက်ပေါ်တာသတင်းစာရဲ့ ဖော်ပြချက်အရ ဟယ်ရီစတိုင်းဟာ သူ့ရဲ့ပထမဦးဆုံးသောရုပ်ရှင်မှာ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော်တွေဖြစ်ကြတဲ့ တွမ်ဟာဒီ၊ မာ့ခ်ရိုင်လန်နဲ့ ကန်းနက်ဘာရန်နာတို့နဲ့ တွဲဖက်သရုပ်ဆောင်သွားရမှာဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။ အဆိုပါရုပ်ရှင်ရဲ့ ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းတွေကို လာမယ့်မေလအတွင်း စတင်သွားမှာဖြစ်ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှာ ယင်းရုပ်ရှင်ကို စတင်ရုံတင်သွားဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။

ဟောလိဝုဒ်မင်းသမီးတွေကိုတုပပြီး ဓာတ်ပုံတွေရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ ပျိုခင်ဂျီ



တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကေပေါ့ပီကြယ်ပွင့်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ပျိုခင်ဂျီဟာ ဟောလိဝုဒ်နာမည်ကျော်မင်းသမီးတွေရဲ့ ဟန်ပန်အမူအရာတွေကို တုပကာ ဓာတ်ပုံတွေရိုက်ကူးခဲ့ပြီး အဆိုပါဓာတ်ပုံတွေကို သယ်ဆယ်လစ်ဘရစ်တီ အင်းမေ့ချီမှာ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ပျိုခင်ဂျီ တုပခဲ့တဲ့ ဟောလိဝုဒ်ကြယ်ပွင့်တွေထဲမှာ "Moulin Rouge" ရုပ်ရှင်မှ နီကိုးလ်ကစ်စ်မန်း၊ "The Aviator" မှ ကိုက်ထ်ဘာလန်ချက်၊ "Barbie" မှ လင်ဆေးလိုဟန်တို့ ပါဝင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ပျိုခင်ဂျီဟာ တောင်ကိုရီးယားနာမည်ကျော် ပေါ့ပီတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "KARA" က အဖွဲ့ဝင်ဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး အဖွဲ့က နုတ်ထွက်ပြီးတဲ့နောက် သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် အနုပညာခရီးဆက်နေသူတစ်ဦးပါ။ လတ်တလောမှာ သူဟာ KBS ရုပ်သံလိုင်းက ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်မယ့်ရုပ်ရှင် " Jang Young Sil " မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရပါတယ်။

တရုတ်နိုင်ငံက ပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ ဆောင်ရွှန်ကီ



လတ်တလောမှာ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌သာမက တရုတ်နိုင်ငံအတွင်း၌ ပါ အအောင်မြင်ဆုံးသော ဒရမ်မာရုပ်ရှင်သစ် "Descendants of the Sun" ရဲ့ ခေါင်းဆောင်မင်းသားဖြစ်တဲ့ ဆောင်ရွှန်ကီဟာ တရုတ်နိုင်ငံက သူ့ရဲ့ပရိသတ်တွေနဲ့ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း စွန်ပီဒေဂျီကွန်းမှာ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၁၂ ရက်က ဆောင်ရွှန်ကီရဲ့ အေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ Blossom Entertainment က မင်းသားဟာ တရုတ်နိုင်ငံက ပရိသတ်တွေနဲ့ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး အဆိုပါ အေဂျင်စီက ဆောင်ရွှန်အနေနဲ့ အာရှပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံသွားရန် အာရှနိုင်ငံအများအပြားသို့သွားရောက်ဖို့ အစီအစဉ်များလည်းရှိနေကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကောင်းကင်ဘုံက ဒုက္ခတွေ့များလား

ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော်တွေဖြစ်ကြတဲ့ မင်းသမီး ဂျန်နီဖာအန်နစ် စတန်နဲ့ မင်းသားဂျက်စတင်သယ် ရော့ဇ်တို့ဟာ အများရဲ့အမြင်မှာ တော့ ပြီးပြည့်စုံတဲ့ စုံတွဲတစ်တွဲဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်းက တရားဝင် လက်ထပ်ခဲ့ကြပြီး အရာရာပြည့်စုံတဲ့ဘဝတစ်ခုကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ကြသူတွေပါ။ ဒါပေမယ့် လတ်တလောမှာတော့ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ အိမ်ထောင်ရေးမှာ ပြဿနာတွေရှိလာပြီး နှစ်ဦးသား ဟာလည်း အတူနေထိုင်ခြင်းမရှိတော့ဘဲ သီးခြားနေကြပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြည့်စုံမှုတွေ ရှိနေတဲ့ သူတို့နှစ်ဦးကြားက တဖြည်းဖြည်းကွာဟလာတဲ့ စိတ်ခံစားချက်တွေကြောင့် ပြဿနာတွေနဲ့ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ လတ်တလော အခြေအနေကို အေချီးဘစ်ဒေဂျီကွန်းက ကောင်းကင်ဘုံကဒုက္ခများအဖြစ် တင်စားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးကြားက ပြဿနာတွေရဲ့ အဓိကအကြောင်းအရင်းကတော့ နှစ်ဦးသားအခြေချဖို့ နေရာကို ရွေးချယ်ရာက စတင်ခဲ့တာပါ။ ဂျန်နီဖာက လော့စ်အိန်ဂျိလစ်ကို နှစ်သက်ပြီး ဂျက်စတင်ကတော့ မန်ဟက်တန်မြို့မှာသာ နေထိုင်လိုသူဖြစ်ကာ လက်ထပ်ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ဂျန်နီဖာအနေနဲ့ သူ့ရဲ့ခင်ပွန်းဖြစ်သူဟာ တစ်ယောက်တည်းနေထိုင်ရင်သန်ရတဲ့ ဘဝကို မြတ်နိုးတဲ့ တစ်ကိုယ်တော်သမားတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရှိခံစားလာရတယ်လို့လည်း မင်းသမီးနဲ့ ရင်းနှီးသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးဟာ အမြွှာမောင်နှမနှစ်ဦးကို မွေးစားဖို့ စီစဉ်ထားခဲ့ပေမယ့် ပြဿနာတွေကြောင့် အစီအစဉ် ပျက်ခဲ့ရပါတယ်။ လတ်တလောမှာ ဂျန်နီဖာနဲ့ ဂျက်စတင်တို့အကြားက ကွာဟချက်တွေကလည်း တဖြည်းဖြည်း ကြီးထွားလာခဲ့ကာ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ ရှေ့ဆက်မယ့် ခရီးဟာလည်း ဟောလိဝုဒ် မီဒီယာတွေအကြား စိတ်ဝင်စားစရာ ဇာတ်လမ်းတစ်ခုအဖြစ်ရှိနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အားကစား

ဝါဒါဘရီမင်အားငါးစီးပြတ်နိုင်ခဲ့သည့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ် အမှတ်ပေးဇယားတွင် ဒေါ့မွန်ကို ရှစ်မှတ်ဖြတ်ကာ ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့

ဂျာမန်ဘွန်ဒင်လီဂါပြိုင်ပွဲ၏ ပွဲစဉ်(၂၆)တွင် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းသည် ဝါဒါဘရီမင်အသင်းအား ငါးစီးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီးနောက် အမှတ်ပေးဇယား ဒုတိယနေရာ၌ ရပ်တည်လျက်ရှိသည့် ဒေါ့မွန်အသင်းအား ရှစ်မှတ်ဖြတ်ကာ ထိပ်ဆုံးမှဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် ပွဲစဉ်ပွဲ ကိုးမိနစ်အကြာတွင် တောင်ပံကစားသမား ကင်းစလေးကိုးမန်၏ ဖြတ်တင်ပေးမှုကို အယ်လ်ကန်တာရာက ရိုးအဖြစ်ပြောင်းလဲပေးခဲ့ကာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအတွက် ဦးဆောင်ဂိုးစတင်သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပွဲကစားချိန် ၃၁ မိနစ်တွင် တိုက်စစ်မှူးမူလာက ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအတွက် ဒုတိယဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူပေးခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းအပြီးတွင် အိမ်ရှင်ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက ဧည့်သည်ဝါဒါဘရီမင်အသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

ဒုတိယပိုင်းတွင် ဝါဒါဘရီမင်အသင်းသည် ချေပဂိုးပြန်လည်ရရှိရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း ပွဲကစားချိန် ၆၅ မိနစ်တွင် မူလာ၏ သွင်းဂိုး ပွဲကစားချိန် ၈၆ မိနစ်တွင်

လီဝမ်ဒေါ့စကီး၏ သွင်းဂိုးနှင့် ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၉၀ တွင် အယ်လ်ကန်တာရာ၏ သွင်းဂိုးတို့ကို ထပ်မံခွင့်ပြုပေးလိုက်ရပြီး ဝါဒါဘရီမင်အသင်း အဝေးကွင်းတွင် ငါးစီးပြတ်ဖြင့် နှုံးနိမ့်ခဲ့ရသည်။ ယင်းပွဲစဉ်တွင် တိုက်စစ်မှူး လီဝမ်ဒေါ့စကီးသည် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ဘွန်ဒင်လီဂါသွင်းဂိုး ၂၄ ဂိုးအထိရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ဝါဒါဘရီမင်အသင်းသည် အဆိုပါနှုံးနိမ့်မှုကြောင့် တန်းဆင်းရန်နှင့် ကင်းလွတ်မည့်အခွင့်အရေးလွှဲခဲ့ရပြီး တန်းဆင်းရန်အထက် သုံးမှတ်အကွာဖြင့် အဆင့်(၁၅)နေရာ၌ပင် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းမှာမူ ယခုပွဲအနိုင်ရရှိလိုက်ခြင်းကြောင့် ဘွန်ဒင်လီဂါဖလားချန်ပီယံဖြစ်လာမည့် အနေအထားတစ်ရပ်ကို ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ လေးနှစ်ဆက်တိုက်ဘွန်ဒင်လီဂါဖလားချန်ပီယံဖြစ်လာရန်လည်း နီးစပ်သွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အာဂျန်ဇော်ဘင်၊ ဗီဒယ်လ်နှင့် ဒေါက်ဂလပ်စ်ကော်စတာတို့ကို အနားပေးခဲ့သည့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်း



သည် မတ် ၁၆ ရက်တွင် ချန်ပီယံလိဂ်(၁၆)သင်းအဆင့် ပြိုင်ပွဲ၏ ဒုတိယအကျော့အဖြစ် အီတလီစီးရီးအေကလပ် ဂျူပင်တပ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ပထမအကျော့ ဂျူပင်တပ်အသင်းအိမ်ကွင်းတွင် တစ်ဖက်နှစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ထားသည်။ (ဧွကြယ်)

ပွဲကြီးများတွင် ဘာစီလိုနာ ပင်နယ်တီကန်သွင်းမှုလွှဲချော်မည်မဟုတ်ဟု ပီကေးကာကွယ်ပြောကြား

ဘာစီလိုနာနောက်ခံလူ ပီကေးက ဘာစီလိုနာအသင်းအနေဖြင့် ပင်နယ်တီ ကျိန်စာသင့်နေသည်ဟူသော စွပ်စွဲချက်များအား လက်မခံဘဲ ပြိုင်ပွဲကြီးများတွင် ပင်နယ်တီလွှဲချော်မှု ရှိလာမည်မဟုတ်ကြောင်း ကာကွယ်ပြောကြားလိုက်သည်။ ဘာစီလိုနာအသင်းသည်လာလီဂါ ပွဲစဉ်(၂၉)တွင် ဂီတာဖေးအား ခြောက်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိပြီးနောက် လာလီဂါဖလား ဆွတ်ခူးရန် တဖြည်းဖြည်း နီးစပ်လာနေပြီဖြစ်သော်လည်း ယင်းပွဲစဉ်၌ ဘာစီလိုနာအသင်းရရှိခဲ့သည့် ပင်နယ်တီပြစ်ဒဏ်အား မက်ဆီကန်သွင်းရာ လွှဲချော်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မက်ဆီမှာ သူ၏ကစားသမားသက်တမ်းတစ်လျှောက် ပင်နယ်တီရှစ်ကြိမ်အထိ လွှဲချော်ခဲ့ပြီဖြစ်ရာ ဘာစီလိုနာအသင်း၏ ပင်နယ်တီလွှဲချော်မှု အများဆုံးကစားသမားအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့သည်။

ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် မက်ဆီမှာ ပင်နယ်တီရှစ်ကြိမ်ကန်သွင်းခဲ့ရာ လေးကြိမ်တိုင် လွှဲချော်ခဲ့သလို ပယ်လက်ကာနီနှင့် ပွဲတွင်လည်း ဆွာရက်စ်ကန်သွင်းသော ပင်နယ်တီမှာ လွှဲချော်ခဲ့သေးသည်။ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံးတိုက်စစ်အတွဲဖြစ်သည့် မက်ဆီ- ဆွာရက်စ်- နေမာတို့မှာ ပြိုင်ဘက်နောက်တန်းသမားများအတွက် ထိတ်လန့်စရာ တိုက်စစ်မှူးများဖြစ်ကြသော်လည်း ပင်နယ်တီကန်သွင်းရာတွင်မူ စွမ်းရည်ကျဆင်းနေသည့် ကစားသမားများသာဖြစ်ကြောင်း ဝေဖန်မှုများ ထွက်ပေါ်လာရာ ပီကေးက ယခုကဲ့သို့ တုံ့ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



ပီကေးက“ပွဲကြီးတွေမှာဆို ပင်နယ်တီကန်သွင်းမှု လွှဲချော်မှုရှိမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ သေချာပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပင်နယ်တီကန် ဂိုးတွေရပါလိမ့်မယ်။ ကျွန်တော်တို့က နှစ်ပေါင်းများစွာ အတူတကွ လက်တွဲလာသူတွေဖြစ်ပြီး တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် နားလည်မှုအပြည့်ရှိသူတွေပါ။ ဒါကြောင့် နှစ်နှစ်ဆက်တိုက် ဖလားသုံးလုံး ဆွတ်ခူးနိုင်ဖို့ အကောင်းဆုံးအလားအလာကို ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်”ဟု ပြောကြားလိုက်သည်။ ဘာစီလိုနာနည်းပြ အင်နရစ်ကမူ ပယ်လက်ကာနီအား အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် ပွဲစဉ်ကတည်းက ဘာစီလိုနာအနေဖြင့် ပင်နယ်တီကန်သွင်းမှု လေ့ကျင့်ရန် လိုအပ်နေသေးကြောင်း သတိပေးစကားဆိုထားပြီးဖြစ်သည်။ (မေလှသင်း)

မန်စီးတီးနောက်တန်းအား ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန် ဂျီဒီယိုလာဆန္ဒရှိနေ

လာမည့်ဘောလုံးရာသီတွင် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် မန်စီးတီးအသင်း၏ နည်းပြသစ်ဖြစ်လာမည့် နည်းပြဂျီဒီယိုလာသည် မန်စီးတီးအသင်းအား ကိုင်တွယ်ခွင့်ရပါက အသင်း၏ နောက်တန်းကို ပြန်လည်တည်ဆောက်သွားရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိုသို့ မန်စီးတီးအသင်းနောက်တန်းအား ပြန်လည်တည်ဆောက်ချိန်တွင် ဂျူပင်တပ်အသင်းနောက်တန်း ကစားသမား ဘိုနူချီအား ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၂၅ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူမည်ဟုလည်း နည်းပြဂျီဒီယိုလာက ဆိုသည်။ ထို့ပြင် နောက်တန်းကစားသမား ဘိုနူချီမှာ ၎င်း၏ ထာဝရအကြိုက်ဆုံးနောက်တန်းကစားသမားဖြစ်ကြောင်းလည်း နည်းပြဂျီဒီယိုလာက ပြောကြားခဲ့သည်။

မန်စီးတီးအသင်းသည် ဂျူပင်တပ်ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာကို ခေါ်ယူရန်ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိပြီး ပေါ့ဘာနှင့် ဘိုနူချီ နှစ်ဦးပေါင်း ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၈၅ သန်းကုန်ကျမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ဂျူပင်တပ်အသင်းသည် နောက်တန်းကစားသမား ဘိုနူချီအား ရောင်းချရန်စီစဉ်လျက်ရှိပြီး ဘိုနူချီ၏ စာချုပ်သက်တမ်းသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်သည်။ (ဧွကြယ်)



ဂါရတ်ဘယ်ရီအား ကိုက်ခွဲခြင်းမရှိဟု ဒီယေဂိုကော်စတာ ငြင်းဆန်



ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာက အက်ဖ်အေဖလားကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်တွင် အဲဗာတန်ကွင်းလယ်လူ ဂါရတ်ဘယ်ရီ၏ လည်ပင်းအား ကိုက်ခွဲသည့် ဆိုသော စွပ်စွဲချက်များအား ငြင်းဆန်ပယ်ချလိုက်သည်။ ယင်းပွဲစဉ်တွင် ကော်စတာက ၎င်းအား ကြမ်းတမ်းစွာ ဖျက်ထုတ်ခဲ့သည့် ဂါရတ်ဘယ်ရီနှင့် ပြဿနာဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နောက် နှစ်ဝါတစ်နှိဖြင့် ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည်။ ပြန်လည်ပြသသည့် ဗီဒီယိုအနွေးပြကွက်တွင် ကော်စတာက ဂါရတ်ဘယ်ရီ၏လည်ပင်းအားကိုက်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် ပုံသဏ္ဍန်ပေါ်လွင်ခဲ့သော်လည်း ကော်စတာကသူ၏ ထိပ်တိုက်တွေ့ခဲ့သည့်အပြုအမူအတွက် နောင်တရမိကြောင်းသာ ဝန်ခံခဲ့ပြီး ဘယ်ရီအားကိုက်ခွဲခြင်းမရှိကြောင်း ငြင်းဆန်ခဲ့သည်။

ယင်းပွဲစဉ်၌ ကော်စတာနှင့် ဂါရတ်ဘယ်ရီတို့နှစ်ဦးစလုံး နှစ်ဝါတစ်နှိဖြင့် ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည်။ ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ဟစ်ဒင်ကမူ ဘယ်ရီ၏ စိန်ခေါ်မှုက ကော်စတာ၏ ဒေါသအားနှိုးဆွရာရောက်ခဲ့သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ မလိုလားအပ်သော နောက်ဆက်တွဲဖြစ်စဉ်ဖြစ်ခဲ့ရကြောင်း သူ၏ ကစားသမားဘက်မှ ကာကွယ်ပြောကြားလိုက်သည်။ ချယ်လ်ဆီးအသင်း ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးကမူ

“ကော်စတာကဘယ်ရီရဲ့ စိန်ခေါ်မှုကိုပြန်ပြီး ထိပ်တိုက်တွေ့ခဲ့မိတဲ့အတွက် နောင်တရနေပါတယ်။ ဒီအပြုအမူကပဲ ဒုတိယအဝါကတ်ပြား ပြသခံခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုပြဿနာဖြစ်ပွားနေတုန်းမှာ သူက ဘယ်ရီကို ကိုက်ခွဲတာမျိုးမရှိဘူးလို့ ကလပ်အသင်း တာဝန်ရှိသူတွေကို အသေအချာ ရှင်းပြပြီးဖြစ်ပါတယ်” ဟု ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှတစ်ဆင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် ယခုတစ်ပတ်အတွင်းမှာပင် ပီအက်စ်ဂျီအား နှုံးနိမ့်၍ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခွာခဲ့ရပြီးနောက် ယခုပွဲစဉ်တွင်လည်း အဲဗာတန်အား နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် ထပ်မံအရေးနိမ့်ခြင်းကြောင့် အက်ဖ်အေဖလား ပြိုင်ပွဲကိုလည်း လက်ပြန်ဆက်ခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။ ချယ်ဆီးနည်းပြ ဟစ်ဒင်မှာ ၂၀၀၉ ခုနှစ် အက်ဖ်အေဖလား ဗိုလ်လုပွဲတွင် ချယ်လ်ဆီးက အဲဗာတန်အား အနိုင်ကစားကာ ချန်ပီယံဆု ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့သော်လည်း ယခု တစ်ကြိမ်တွင်မူ ယခင် ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူး လူကာကူ၏ ပွဲချိန် ၇၇ မိနစ်နှင့် ၈၂ မိနစ်တို့တွင် သွင်းယူခဲ့သော သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုးကြောင့် ဖလားလက်မဲ့ရာသီတစ်ခုကို သေချာပေါက် ကြုံတွေ့ရတော့မည်ဖြစ်သည်။ (မေလှသင်း)

မှောင်း

ဘိန်းဖြူရောင်းချသူအား သွားရောက်ပမ်းဆီးစဉ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြန်လည်ခုခံရန်ပြုသဖြင့် သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ပမ်းဆီး

ဒလ မတ် ၁၃

ဒလမြို့မရဲစခန်းမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မတ် ၁၁ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က နယ်မြေအတွင်း လှည့်ကင်းတာဝန်ဆောင်ရွက်စဉ် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ



တွတ်ပီ(ခ)တင်ထွေးအောင်နှင့် အောင်ကြီး(ခ)အောင်အောင်၊ အောင်မင်းသိန်းတို့အား သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ဒလမြို့နယ် ဆာပါချောင်ရပ်ကွက်ရှိ ရေကန်အနီး၌ ဒလမြို့နယ်နေ အောင်မင်းသိန်း (၂၁)နှစ်အား တွေ့ရှိသဖြင့် ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ အလေးချိန် သူညီ ဒသမ ၀၄ ဂရမ်ခန့်အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် အောင်မင်းသိန်းအားစစ်ဆေးရာ အဆိုပါဘိန်းဖြူမှုန့်များကို ဒလမြို့နယ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာရပ်ကွက်နေ တွတ်ပီ(ခ)တင်ထွေးအောင်ထံမှ ငွေကျပ် ၁၂၀၀၀ ဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်းစစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ည ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် တွတ်ပီ(ခ)တင်ထွေးအောင်(၃၀)နှစ်အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းအား စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ဘိန်းဖြူမှုန့်များကို ဒလမြို့နယ် ကမာကဆစ်ရပ်ကွက်နေ အောင်ကြီး(ခ)အောင်အောင်ထံမှ တစ်ဆင့်ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း ထပ်မံစစ်ဆေးသိရှိရသည်။

သို့ဖြစ်၍ ည ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အောင်ကြီး(ခ)အောင်အောင်(၂၃)နှစ်၏ နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေ ဖမ်းဆီးစဉ် အောင်ကြီး(ခ)အောင်အောင်မှာ နေအိမ်နောက်ဘက်သို့ ထွက်ပြေးသွားသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ ၎င်းက အရှည် ၂၀ လက်မခန့်ရှိ သစ်သား တုတ်လုံးတွင် နှစ်လက်မခန့်ရှိ အိမ်ရိုက်သံ ၄၅ ချောင်းရှိတပ်လျက် ဆူးတင်းပုတ်သွယ်ပြုလုပ်ထားသော တုတ်လုံးဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ပြန်လည်ခုခံရိုက်နှက်သဖြင့် Pump Action သေနတ်ဖြင့် တစ်ချက်ပစ်ခတ် ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ အောင်ကြီး(ခ)အောင်အောင်၏ကျောကုန်းတွင် အရေပြားပွန်းပဲ့ဒဏ်ရာများဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ထို့နောက် ၎င်း၏နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း ဆက်လက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်နောက်ဖေးမှ မူးယစ်ဆေးဝါးဖြန့်ဖြူးရာတွင်အသုံးပြုသော ပင်နီဆလင်ပုလင်းခွဲ ကိုးလုံး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဖန်ပြွန်တစ်ခုနှင့် ဆူးတင်းပုတ်တစ်ချောင်းတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အောင်မင်းသိန်း၊ တွတ်ပီ(ခ)တင်ထွေးအောင်နှင့် အောင်ကြီး(ခ)အောင်အောင်တို့သုံးဦးအား ဒလမြို့မရဲစခန်းက အသီးသီးအမှုဖွင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၀၄၀)

Advertisement for 'အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့' (Marriage Counseling Group) with a list of services and contact information.

Advertisement for 'တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသော ခွားများပမ်းမိ' (Seizure of illegal goods) with details of a case and contact information.

ဥက္ကရသီရိမြို့နယ်တွင် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွား

နေပြည်တော် မတ် ၁၃ တက်သွားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့်ယာဉ်၏ ရှေ့ပိုင်းတစ်ခုလုံး ပျက်စီးသွားခဲ့ပြီး ယာဉ်မောင်း ဦးကျော်ထူးမှာ ရင်ဘတ်ပွန်းပဲ့၊ ခြေထောက်ပွန်းပဲ့ (မစိုးရိမ်ရ) ဒဏ်ရာရရှိကာ နေပြည်တော် ခုတင် (၁၀၀၀)ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ နေပြည်တော် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရုံးမှ ယာဉ်မူစစ် ရဲအုပ်စည်သူဆွေက စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ရွှေရံရင့်)



ASIA KING advertisement listing dates (Mar 11, 18, 25, 31 Apr 8, 11, 12, 17) and contact numbers (09-43114301, 09-420221257, 09-420051117).

Advertisement for 'ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း' (Honorary Award) for Outstanding ASEAN Women Entrepreneur award.

Advertisement for 'လေလံကြော်ငြာ' (Auction) listing various lots and contact information.

Advertisement for '380164' and '09 5017088' with contact details.

Advertisement for 'စစ်သူနာပြုအရာရှိများ၏ သတ္တမအကြိမ် စုပေါင်းကုသိုလ်ပြုမိတ်ဆုံစားပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ' (Invitation for 5th meeting of military personnel).

ASIA TOP advertisement listing various services and prices.

Advertisement for 'ရွှေထိပ်တန်း' (Golden Peak) with contact information.

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ



အခြေခံပညာအဆင့် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

နေပြည်တော်

၂၀၁၆ခုနှစ်၊ မတ်လ (၁၀)ရက်

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကြေညာခြင်း

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်၊ အခြေခံပညာအဆင့် အငွေမတန်း၊ နဝမတန်းနှင့် ဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ နဝမတန်းဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း

စဉ်	အမည်	ကျောင်း	မြို့နယ်	ခရိုင်
၁	မောင်ဂလက်ဆန်ကား	အထက(၁)	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၂	မောင်ကျော်သူ	အထက-တနိုင်း	တနိုင်း	မြစ်ကြီးနား
၃	မမေသင်းကြူ	အထက(၄)	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၄	မဆွတ်ရိန်ခေါ်ဆန်	အထက(၁)	ဝိုင်းမော်	မြစ်ကြီးနား
၅	မောင်နိုင်လင်းအောင်	အထက(၁)	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၆	မသိမ့်နေခြည်	အထက(၁)	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၇	မောင်နန္ဒကျော်	အထက(၁)	ပန်းမော်	ပန်းမော်
၈	မမေသင်ပြည့်စုံ	အထက(၁)	ပန်းမော်	ပန်းမော်
၉	မောင်ဆရက်ဂဟမ်စိန်	အထက-ပူတာအို	ပူတာအို	ပူတာအို
၁၀	မအဲလစ်ဇောက်	အထက(ခွဲ)မူလာရီးဒီ	ပူတာအို	ပူတာအို
၁၁	မောင်စည်သူအောင်	အထက-ဖားဆောင်း	ဖားဆောင်း	ဘော်လခဲ
၁၂	မချစ်ဆွေလင်ခိုင်	အထက-ဘော်လခဲ	ဘော်လခဲ	ဘော်လခဲ
၁၃	မောင်ပိုင်ဟန်ကျော်	အထက(၅)လှိုင်ကော်	လှိုင်ကော်	လှိုင်ကော်
၁၄	မပစ်တိုးရီးယားအူးမာ	အထက-ဒေါင်ခါး	ဒီးမော့ဆို	လှိုင်ကော်
၁၅	မမေမအူဗွေ	အထက(၁)	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၆	မောင်ထွန်းနိုင်ဝင်း	အထက-ရွှေဝှမ်း	လှိုင်ဘွဲ့	ဘားအံ
၁၇	မောင်ကျော်ညီလေးလွင်	အထက-တံခွန်တိုင်	ကြာအင်းဆိပ်ကြီး	ကျောက်ရိတ်
၁၈	မစိမ်းလှလှလွင်	အထက(၁)ကျောက်ရိတ်	ကျောက်ရိတ်	ကျောက်ရိတ်
၁၉	မောင်ဇော်ထွန်း	အထက(၃)ဟားခါး	ဟားခါး	ဟားခါး
၂၀	မအေးလစ်လစ်ကီပိပါရီ	အထက(၃)ဟားခါး	ဟားခါး	ဟားခါး
၂၁	မောင်အက်ဒီဆင်သူနီဇေပုမ	အထက(ခွဲ)ဖလမ်း	ဖလမ်း	ဖလမ်း
၂၂	မရွှေမိခင်ရစ်တီနာ	အထက(၁)ဖလမ်း	ဖလမ်း	ဖလမ်း
၂၃	မောင်ဗွေလုံးစို	အထက(၁)မတူပီ	မတူပီ	မင်းတပ်
၂၄	မပန်းအိင်	အထက(၁)မင်းတပ်	မင်းတပ်	မင်းတပ်
၂၅	မောင်သန့်လင်ဝင်း	အထက(၁)မြင်းမူ	မြင်းမူ	စစ်ကိုင်း
၂၆	မနှင်းနုနုဝေ	အထက(၁)စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၂၇	မောင်လမင်းထက်	ကပက-စံတော်ဝင်	ဝက်လက်	ရွှေဘို
၂၈	မောင်ပိုင်ပြည့်စုံ	အထက(၁)ရွှေဘို	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၂၉	မအေးမြစိုး	ကပက-ဝဲသန်	ရေဦး	ရွှေဘို
၃၀	မရွှန်းလှကြည်ဖြူ	ကပက-D ပျိုးခင်း	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၃၁	မောင်အာကာမိုးသူ	မိုးဦးပန်း-(ကပက)	ပုံရွာ	ပုံရွာ
၃၂	မယမင်းထိုက်	ပါရမီ-(ကပက)	ပုံရွာ	ပုံရွာ
၃၃	မလှိုင်းအိင်	အထက-ကျားတက်	ဆားလင်းကြီး	ပုံရွာ
၃၄	မောင်ကျော်ဇင်လင်း	အထက-မိုးကောင်း	ကနီ	ပုံရွာ
၃၅	မောင်အိုမော်ဦး	အထက-ဝန်းသို	ဝန်းသို	ကသာ
၃၆	မောင်ကျော်မျိုးလွင်	အထက-အင်းတော်	အင်းတော်	ကသာ
၃၇	မလွန်းမိမိစိုး	အထက(၁)ကသာ	ကသာ	ကသာ
၃၈	မရွှေးသီရိမောင်	အထက(ခွဲ)ကောလင်း	ကောလင်း	ကသာ
၃၉	မောင်ထက်အောင်လင်း	အထက(၃)ကလေး	ကလေး	ကလေး
၄၀	မရွှန်းလှလှဦး	အထက(၁)ကလေး	ကလေး	ကလေး
၄၁	မောင်သင့်မြတ်ဇော်ဝင်း	အထက-မင်းယား	ဖောင်းပြင်	ခန္တီး
၄၂	မောင်ရှိုင်းထက်လှိုင်	အထက-သောင်သွပ်	ဟုမ္မလင်း	ခန္တီး
၄၃	မလူလူလှိုင်ညို	အထက(၁)ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း	ခန္တီး
၄၄	နန်းပိုးအိရွှေစင်	အထက-သရောင်း	ဖောင်းပြင်	ခန္တီး
၄၅	မောင်အောင်မြတ်စိုး	အထက-လောင်းလုံး	လောင်းလုံး	ထားဝယ်
၄၆	မချောဆက်ဆက်	အထက(၁)ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၄၇	မောင်ကောင်းဆက်ဟိန်း	အထက(၂)မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၄၈	မောင်ကောင်းဆက်	အထက-ရွှပ်ပုံ	ပုလော	မြိတ်
၄၉	မမြတ်နိုးအိမ်	အထက(၃)မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၅၀	မဆောင်းနှင်းဝေ	အထက-ပုလော	ပုလော	မြိတ်

၅၁	မောင်ဟန်လင်းဇော်	အထက(၃)ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၅၂	မောင်ဝိုင်းထက်အာကာဦး	အထက(၂)ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ပဲခူး
၅၃	မကေသရီဝင်းလွင်	အထက(၃)ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၅၄	မသွန်းစုစံ	အထက-ရွှေကျင်	ရွှေကျင်	ပဲခူး
၅၅	မောင်သာထက်စံ	အထက(၇)တောင်ငူ	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၅၆	မောင်မင်းသစ်ထွန်း	အထက-ရေတာရှည်	ရေတာရှည်	တောင်ငူ
၅၇	မနှင်းအိန္ဒြာဝေ	ငြိမ်းချမ်းရေး(ကပက)	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၅၈	မချောစုစုလင်း	အထက(၁)ဖြူ	ဖြူ	တောင်ငူ
၅၉	မောင်ကောင်းခန့်စည်	အထက(၁)ပြည်	ပြည်	ပြည်
၆၀	မောင်ကျော်ကျော်ဌေး	အထက-မြို့မ၊ ပေါင်းတည်	ပေါင်းတည်	ပြည်
၆၁	မမြတ်ရည်သာ	အထက(၁)ပြည်	ပြည်	ပြည်
၆၂	မမြတ်ဆုခင်	အထက(ခွဲ)မင်းကွက်	ပေါင်းတည်	ပြည်
၆၃	မောင်မင်းအောင်ကျော်	အထက-မိုးညို	မိုးညို	သာယာဝတီ
၆၄	မောင်ကောင်းမြတ်ဇော်	အထက-အုတ်ဖို	အုတ်ဖို	သာယာဝတီ
၆၅	မအေးချမ်းသင်	အထက-အုတ်ဖို	အုတ်ဖို	သာယာဝတီ
၆၆	မရွှေရည်ယမင်း	အထက(၃)လက်ပံတန်း	လက်ပံတန်း	သာယာဝတီ
၆၇	မောင်ရဲထွန်းကျော်	MEC(ကပက)	မကွေး	မကွေး
၆၈	မောင်ဟိန်းသန့်ဦး	အထက(၃)ချောက်	ချောက်	မကွေး
၆၉	မအေးငြိမ်းစံ	ဒီဝေလှိုင်(ကပက)	မကွေး	မကွေး
၇၀	မရွှေစင်သီဟန်	အထက(၁)ရေနံချောင်း	ရေနံချောင်း	မကွေး
၇၁	မောင်မင်းမော်ဦး	အထက-ပွင့်ဖြူ	ပွင့်ဖြူ	မင်းဘူး
၇၂	မတိုးနန္ဒာအောင်	အထက-ပွင့်ဖြူ	ပွင့်ဖြူ	မင်းဘူး
၇၃	မောင်ကျော်ခိုင်စိုး	အထက(၁)မြိုင်	မြိုင်	ပခုက္ကူ
၇၄	မနန္ဒာခိုင်	အထက(၅)ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ	ပခုက္ကူ
၇၅	မောင်အောင်ကိုကို	အထက(၃)သရက်	သရက်	သရက်
၇၆	မောင်သုတအောင်	အထက-ရွာထောင်	အောင်လံ	သရက်
၇၇	မရွှေရည်ဖူးပွင့်အောင်	အထက-ဆင်ပေါင်ဝဲ	ဆင်ပေါင်ဝဲ	သရက်
၇၈	မထက်ဝေဝေဦး	အထက-မင်းလှ	မင်းလှ	သရက်
၇၉	မောင်ဟိန်းဇင်အောင်	အထက-ရှမ်းရှိ၊ ဂန့်ဂေါ	ဂန့်ဂေါ	ဂန့်ဂေါ
၈၀	မဆုလတ်ဝေ	အထက-ဆော	ဆော	ဂန့်ဂေါ
၈၁	မောင်နိုင်မင်းထက်	စံဟိန်း(ကပက)	မဟာအောင်မြေ	မန္တလေး
၈၂	မောင်ထွန်းမြတ်အောင်	CAE(ကပက)	ချမ်းအေးသာစံ	မန္တလေး
၈၃	မမြတ်ဖြိုးသူဉာ	အထက(၄)	အောင်မြေသာစံ	မန္တလေး
၈၄	မခင်လဝန်းပီတီ	စံဟိန်း(ကပက)	မဟာအောင်မြေ	မန္တလေး
၈၅	မောင်စစ်ပိုင်ဦး	အထက(၁)	မိုးကုတ်	ပြင်ဦးလွင်
၈၆	မအိမ်သက်မျိုးသွင်	စာပန်းအိမ်(ကပက)	ပြင်ဦးလွင်	ပြင်ဦးလွင်
၈၇	မောင်ကောင်းထက်အောင်	ရွှေပညာသစ်(ကပက)	စဉ့်ကိုင်	ကျောက်ဆည်
၈၈	မအေးဖြူဖြူကျော်	အထက(၁)	ကျောက်ဆည်	ကျောက်ဆည်
၈၉	မောင်ဇေယျာလင်း	အထက(၁)	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၉၀	မအေးမြတ်မြတ်ငြိမ်း	အထက(၁)	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၉၁	မောင်သီဟမောင်	အထက(၁)	ကျောက်ပန်းတောင်း	ညောင်ဦး
၉၂	မဖြူသန့်ချို	အထက-ညောင်ဦး	ညောင်ဦး	ညောင်ဦး
၉၃	မောင်အောင်ကိုကို	အထက(၁)	သာစည်	မိတ္ထီလာ
၉၄	မလှက်စမင်ဆွေ	အထက(၁)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၉၅	မောင်စစ်နိုင်ထွန်း	အထက(၁)	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၉၆	မသက်ထားစံ	အထက(၂)ဝန်းစုံ	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၉၇	မောင်မင်းမြတ်သူ	အထက(၆)မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၉၈	မောင်ခန့်ဇော်နိုင်	အထက(၁)ရေး	ရေး	မော်လမြိုင်
၉၉	မနှင်းသန့်သူနီ	အထက(၁)သံဖြူဇရပ်	သံဖြူဇရပ်	မော်လမြိုင်
၁၀၀	မလှယဉ်ကျေး	အထက(၉)မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၁၀၁	မောင်အုပ်စိုးသူ	အထက-ဇင်းကျိုက်	ပေါင်	သထုံ
၁၀၂	မပြည့်ပြည့်သော်	အထက(၁)ကျိုက်ထို	ကျိုက်ထို	သထုံ
၁၀၃	မောင်ခိုင်စိုးလင်း	အထက(၂)စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၁၀၄	မခိုင်ဝေဝေကျော်	အထက(၂)စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ
၁၀၅	မောင်ညီကောင်းထက်	အထက-မြေပုံ	မြေပုံ	မြောက်ဦး
၁၀၆	မခိုင်နန္ဒာလင်း	အထက-မြေပုံ	မြေပုံ	မြောက်ဦး
၁၀၇	မောင်ကျော်ဇော်သိန်း	အထက-မောင်တော	မောင်တော	မောင်တော
၁၀၈	မဖြိုးဝေခင်	ထ(ခွဲ)လ(၁)မောင်တော	မောင်တော	မောင်တော
၁၀၉	မဆွမ္မန်ကျော်	အထက(၂)အမ်း	အမ်း	ကျောက်ဖြူ
၁၁၀	မောင်ဖြိုးဖြိုးအောင်	ထ(ခွဲ)လ(၂)ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ	ကျောက်ဖြူ

ပြည်တွင်းရေးရာ

« « စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Contains a list of school and township information.

Table with 5 columns: စဉ်, မအိမ်ကြားဖြူ, အထက-ကွမ်းလုံ, ကွမ်းလုံ, လားရှိုး. Contains a list of school and township information.

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

သာသနာ့ဗွယ်ဝင် သီလရှင်ဝတ်စုံ လှူဒါန်းပွဲဖိတ်ကြားခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ကျွန်းတောလမ်း၊ သမိဒွေဒါယကသုခိတာရာမ
မြန်အောင် သီလရှင်ကျောင်းတိုက်၌ ဆန္ဒတူ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများစုပေါင်း၍
သီလရှင်ဆရာကြီး၊ ဆရာလေး အပါး(၁၀၀၀)တို့အား ၁၈-၃-၂၀၁၆ရက်(သောကြာနေ့)
မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် သီလရှင်ဝတ်စုံများ လှူဒါန်းမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် မည်သူ
မဆို ကြွရောက်လှူဒါန်းကြည်ညိုနိုင်ပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ရန်ဖုန်း-၀၉-၇၉၅၆၁၄၂၇၀၊ ၀၉-၅၀၅၂၈၈၆

ကန့်ကွက် နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ
မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ရွှေနံသာစုံ၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၁၆၊ ၅၂၀၀ စတုရန်းပေ၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၄၁၆၊ ၁၃ လမ်း၊
ရွှေနံသာရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံ (ဒေါ်ဖြူ) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရုန်မြေအား ဒေါ်ဖြူ(ခ)ဒေါ်နန်းဖြူဖြူအေး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် ၃၂၅၂၉/၁၄ ဖြင့်
ရရှိသူ ဒေါ်စန္ဒာလှိုင် [၉/မရ(နိုင်)၀၉၂၄၅၅]မှ နှစ်(၆၀)ဂရုန်မြေအား ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ၊ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာမရပုံသိမ်းကြောင်း တရားရုံးကျွမ်းကျင်သူ၊ နှစ်(၆၀)
ဂရုန်တွင် ဒေါ်ဖြူဟု ဖော်ပြပါရှိ၍ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားတွင်ဒေါ်နန်းဖြူဖြူအေးဟုဖော်ပြပါရှိပါသဖြင့် ဒေါ်နန်းဖြူဖြူအေး(ခ)ဒေါ်ဖြူသည် တစ်ဦးတည်းပါ
ဖြစ်ကြောင်း တရားရုံးကျွမ်းကျင်သူတင်ပြ၍ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့်
ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
တော်ဝင်ကိုး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ
ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏
ထ. သ. ကလိုင်စင် ၂၇၂၇၃၅၂၀ ကုမ္ပဏီ
ရုံးခန်းအပြောင်းအရွှေ့တွင် ပျောက်ဆုံးသွား
ပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေး
ပါရန်။
ဖုန်း-၀၁-၂၅၀၂၅၅၂

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်မ ဒေါ်ခင်ခင်ထွေး [၁၂/ကတတ
(နိုင်) ၀၁၇၀၆၉၉၆] PP No.MA 972405
သည် ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့်
တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၅၄၁၀

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရွှေမြင်တင်တောင်ခြေရှိ ရွှေမြင်တင်ကြာကန်ကြီး ရေပြင်တစ်ဝိုက်၌ ဒိုက်ပင်များဖြင့် ဖုံးလွှမ်းနေ

ရောင်းဦး မတ် ၁၃

မုံရွာမြို့နယ်နှင့် ချောင်းဦးမြို့နယ်အကြား မုံရွေး-ကြေးမုံရွာကြီး၏ အရှေ့ဘက်နစ်မိုင် ကျော်အကွာ ရွှေမြင်တင်တောင်ခြေရှိ ၈ ဒသမ ၃၉ ဧကအကျယ်ရှိ ရွှေမြင်တင်ကြာကန်ကြီး တွင် ကန်တစ်ဝိုက်ကျော်မှာ ဒိုက်ပင်ကြီးများ သန်မာစွာပေါက်ရောက်နေပြီး လူအားဖြင့် မရှင်းလင်းနိုင်ဖြစ်နေကြောင်း ရွှေမြင်တင် တောင်စေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာ ဦးကျော်က ပြောသည်။

“ရွှေမြင်တင်ကန်ကြီးရဲ့ တစ်ဝိုက်ကျော် လောက် ဒိုက်ပင်တွေကြီးစိုးနေတာ ကန်ကြီး ရဲ့အလှ ကြာပင်တွေပျောက်တော့မှာစိုးရိမ်

ရသလို ကန်ကြီးကိုအမှီပြုသောက်နေကြရ တဲ့ ဘန်စီကျေးရွာနဲ့ နိဗ္ဗာန်ဝကျေးရွာဒေသ ခံတွေနဲ့ ရွှေမြင်တင်တောင်ပေါ်ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း ၂၅ ကျောင်း သောက်သုံးရေအခက် အခဲတွေ့စေမှာ စိုးရိမ်နေရပါတယ်။ တစ်စ ထက်တစ်စ များလာတဲ့ဒိုက်ပင်ကြီးတွေရှင်းဖို့ အလှူရှင်သုံးဦးကလျာထားတဲ့ကုပ်ခြောက်သိန်းနဲ့ မုံရွေး-ကြေးမုံရွာက လူအားသုံးပြီးခွတ်ထွင် နုတ်တာတွေလုပ်တာ အဆင်မပြေသေးပါ ဘူး။ နိုင်ငံတော်ရဲ့အကူအညီ ဒါမှမဟုတ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အကူအညီ စတဲ့အား ကောင်းတဲ့ ကူညီဆောင်ရွက်မှုနဲ့မှသာ ရှင်း လင်းနိုင်မှာပါ။ ဒါကိုအမြန်အကောင်အထည်

ဖော်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုနေပါပြီ”ဟု ဆရာဦး ကျော်က ပြောသည်။

ရွှေမြင်တင်ကန်ကြီးအတွင်းမှရေကို သောက် သုံးရေအဖြစ်အသုံးပြုနေရာ ဒိုက်ပင်များ ရှင်းလင်းရန်၊ ဆေးဖျန်းနှိမ်နင်းရန် ပညာ ရှင်များ၏ အကြံဉာဏ်ရယူရာ မလုပ်သင့် ကြောင်းသိရသောကြောင့် လူအားဖြင့်ရနိုင်သ လောက် ရှင်းလင်းကြည့်သော်လည်း ဒိုက်ပင် ပေါက်ရောက်မှုအားရှင်းသည့် အင်အားမှာ မမျှမတဖြစ်နေသောကြောင့် စက်အားကောင်း ကောင်းဖြင့် ရှင်းနိုင်မှသာ ကန်ကြီးရေရှည် တည်တံ့မည်ဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သော ၁၄၁ နှစ် မြန်မာသက္ကရာဇ်

၁၂၇၆ ခုနှစ်က ဖိုးဦးကာတူးဖော်ခဲ့သည့် ရွှေမြင် တင်ကန်ကြီးကို တဋ္ဌာကကြာကန်ကြီးဟု ခေါ်တွင်ပြီး ပဒုမ္မာကြာ၊ ကြာဖြူ၊ ကြာနီ၊ ကြာပြာ များဖြင့် ဝေဆာလှပသောကန်ကြီးဖြစ်ပြီး ကန်ပေါင်တွင် သပြေပင်များ ဝန်းရံပေါက် ရောက်နေသော သာယာချမ်းမြေ့သည့်သာဘာဝ အတိုင်းရှိနေသည့်နေရာဖြစ်သည်။ ယခုအချိန် တွင် နယ်မြေဝန်းကျင်ပတ်လည်တွင် သစ်ပင် သစ်တောများ နည်းပါးပြုန်းတီးလာနေပြီဖြစ် သော်လည်း ရွှေမြင်တင်ဒေသတွင်မူ သစ်ပင် အများဆုံးနှင့် သစ်ရိပ်ဝါးရိပ်အပြည့်ဖြင့် ကြည်နူးစဖွယ်နေရာထူးအဖြစ် တည်ရှိနေ သည်။ ရွှေမြင်တင်ဒေသသည် ရှေးအခါက

တည်းက တောတောင်သစ်ပင် ထူထပ်စွာ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိ၍ ကျေးငှက်နှင့် တော တိရစ္ဆာန်များ ကျက်စားနေထိုင်ရာဒေသဖြစ် ပြီး ဘိုးတော်ဘုရားလက်ထက်က ရွှေမြင်တင် တောင် ဘုရားစေတီကိုဖွဲ့တည်၍ ငှက်များ ဘေးမဲ့ပေးသော ငှက်ကြီးပိုင်းအဖြစ် သတ် မှတ်ခဲ့သည်။ အင်းဝနန်းကို နန်းတက်တော်မူ သော ဘကြီးတော်ဘုရားနန်းတက်သည့် ၁၁၈၈ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၈ ရက်နေ့မှာပင် ရွှေမြင်တင်ဒေသကို အဘယဇိတိတရိဒ ဘေးမဲ့ တောကြီးအဖြစ် မုံရွေးဆရာတော်ဘုရားကြီး က အလှူခံသတ်မှတ်တော်မူထားကြောင်းသိရ သည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

ထော်လာဂျီယာဉ်အား ဆိုင်ကယ်ဝင်တိုက်

ကျောင်းကုန်း မတ် ၁၃

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့ နယ် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း အ. ထ. က(၂) အနီးတွင် ရွှေမှထော်လာဂျီယာဉ်အား ဆိုင်ကယ်က နောက်မှတိုက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မတ် ၁၁ ရက် ည ၁၂ နာရီခန့်တွင် အမှတ်(၃) ရပ်ကွက်မှ ကျောင်းကုန်းမြို့ပြင်ဘက်သို့ အောင်သူရ စိုးမောင်းနှင့်ပြီး အာကာကျော်လိုက်ပါစီးနင်းသည့် ၃၆/-----အနီရောင်ဆိုင်ကယ်သည် အနိမ့်မထိန်းနိုင်ဘဲ ၎င်းနှင့်လားရာတူ အောင်မင်းသိန်းမောင်းနှင့်ပြီး ဇော် ကြီး၊ သက်ပိုင်စိုး၊ မချောစုနှင့် မဇာလာလွင်တို့လိုက်ပါ စီးနင်းသည့် ထော်လာဂျီ (လယ်ယာသုံး)၏ အနောက် ဘက်ထောင့်စွန်းအား ဝင်ရောက်တိုက်မိကာ ဆိုင်ကယ် လဲသွားခဲ့သည်။

ယင်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ အောင်သူရ စိုးနှင့် အာကာကျော်တို့တွင် ဒဏ်ရာများအသီးသီးရရှိ သွားကြသဖြင့် အောင်သူရစိုးအား ဒုရဲအုပ်ဇော် မင်းသိန်းကတရားလိုပြုလုပ်၍ ကျောင်းကုန်းမြို့မရဲစခန်း တွင် အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရ သည်။

ဝင်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

အပူဒဏ်ကာကွယ်ရေးအယ်နီညီပညာပေး ဟောပြောပွဲများပြုလုပ်

အောင်လံ မတ် ၁၃

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် အောင်လံမြို့၌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဆင့်ဦးဆောင်သော မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနတို့သည် မတ် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက လူစည်ကားရာနေရာများ ဖြစ်ကြသော သရက်မော်တော်ဆိပ်၊ စည်ပင်သာယာမြို့မဈေးနှင့် ရွာထောင်တာဝှတို့ တွင် အပူဒဏ်ကာကွယ်ရေးနည်းဆော်ချက်ပို့စတာများ လိုက်လံစိုက်ထူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးကျော်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဆင့်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနမှူး ဦးတိုးကြည်၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးမင်းသိန်းထွန်းနှင့် ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်တင်သူဇာလှိုင်တို့သည် ရွာထောင်ရပ် ကွက် စက်ရုံရပ်ကွက်နှင့် ရေပြင်း၊ မိုးဖူး၊ ရေနံကြီး၊ မိုးကောင်း၊ ရွှေညောင်ပင်ကျေးရွာ များသို့လှည့်လည်၍ ပြည်သူလူထုနှင့်တွေ့ဆုံပြီး အယ်နီညီပညာပေးပြောဆိုခဲ့ သော သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် အပူဒဏ်ကာကွယ်ရေး ပညာပေးရှင်းလင်း ဟောပြောပွဲများပြုလုပ်ခြင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်များဝေငှခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြသည်။

သိန်းလွင်(ပြန်/ဆက်)



မွန်ပြည်နယ် ရေဖြူ မြသီတာဈေးအတွင်း၌ ရောင်းချနေသော လက်လီလက်ကား အရောင်းဆိုင်များဖြစ် သည့် စာသောက်ကုန်နှင့် ဆေးဆိုင်များအား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တားမြစ်ထားသောစားသောက် ကုန်နှင့် ဆေးဝါးများကို ဈေးကွက်အတွင်းရောင်းချခြင်းရှိ-မရှိ စစ်ဆေးခြင်းကို မတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ရဲ သက်ဆိုင်ရာဌာနများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ ဝင်တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထွန်းထွန်း(ရေး)

Advertisement for Maygawaddy Travels & Tours Co., Ltd. featuring contact information, email, and services offered.

Advertisement for a travel agency listing services and contact details.

Advertisement for Golden Rich Travels with contact numbers and service descriptions.

Advertisement for a business training program with details on fees and contact.

Advertisement for a business training program with details on fees and contact.

Large advertisement for 'OWN BUSINESS management' featuring a group of people in a meeting, a logo, and detailed course information including 'Level 2: Manage your business (46 hours)' and contact details.



KBZ BANK

သာဓကတ - ကမာကြည်ဘဏ်ခွဲ ၊ ရန်ကုန်ဘဏ်ခွဲ(၉၀)

အမှတ်(၇)၊ ရွှေစင်းသာလမ်းနှင့် ရတနာပုံ(၅)လမ်းထောင့်၊ ကမာကြည်အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ သာဓကတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း(၀၁)၉၄၁၀၂၁၃/ ၂၁၄/ ၂၁၅၊ ဖက်စ်(၀၁)၉၄၁၀၂၁၀/ ၂၁၁/ ၂၁၂

မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းဘဏ်ခွဲ၊ ရန်ကုန်ဘဏ်ခွဲ(၉၁)

အမှတ်(၅၆၇)၊ ကုန်သည်လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းထောင့်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း(၀၁)၂၄၉၄၁၇၊ ၂၄၉၈၄၀၊ ဖက်စ်(၀၁)၂၄၉၂၃၆၊ ၂၄၉၂၄၆

မင်းလမ်းဘဏ်ခွဲ၊ ပဲခူးဘဏ်ခွဲ(၄)

အမှတ်(၁၃၀)၊ မြေညီထပ်၊ မင်းလမ်း၊ ဈေးပိုင်းရပ်ကွက်၊ ပဲခူးမြို့။
ဖုန်း(၀၅၂)၂၂၂၃၂၅၉၊ ၂၂၀၁၀၈၆၊ ဖက်စ်(၀၅၂)၂၂၀၁၃၄၀၊ ၂၂၀၁၃၄၁

ပြည်ကျော်ဈေးဘဏ်ခွဲ၊ မန္တလေးဘဏ်ခွဲ(၃၁)

အမှတ်(၃၅)၊ (၈၇)လမ်း၊ (၃၀x ၃၁)လမ်းကြား၊ ပြည်ကြီးပျော်ဘွယ်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း(၀၂)၆၇၃၂၇၊ ဖက်စ်(၀၂)၆၇၃၂၈၊ ၆၇၃၂၉

ပြည်သာယာဘဏ်ခွဲ၊ မိတ္ထီလာဘဏ်ခွဲ(၅)

အမှတ်(၁၉/၈၊ ပြည်သာယာ)၊ ပြည်သာယာ(၂)လမ်းနှင့်(၃)လမ်းကြား၊ ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းမကြီးဘေး၊ ပြည်သာယာရပ်၊
မိတ္ထီလာမြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း(၀၆၄)၂၀၃၅၂၁၁၊ ၂၀၃၅၄၆၈၊ ဖက်စ်(၀၆၄)၂၀၃၅၄၈၁၊ ၂၀၃၅၄၈၂

တို့ကိုဖွင့်လှစ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများကို ဆက်သွယ်
ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း မိဘပြည်သူများအား သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

SAMSUNG

Galaxy S7 edge



စတင်ရောင်းချခြင်း အထူးအစီအစဉ်

ဈေးနှုန်း - ၉၀၀,၀၀၀ ကျပ်

20th March 2016 (တစ်ရက်တည်းသာ)

ရန်ကုန်မြို့ - Myanmar Plaza

မန္တလေးမြို့ - Sedona Hotel



telenor Package မေတ္တာလက်ဆောင်ပါဝင်သည်။

**Samsung
Battery Pack**

**Samsung
Micro SD 64GB**

Gear S2 classic
အလုံး (၂၀၀) မဲဖောက်ပေးမည်

Accessories partner **Rock Space** မှ ထပ်ဆင့်မေတ္တာလက်ဆောင်



အတိုးနှုန်းမဲ့ ၆ လ အရစ်ကျ

စုငွေလည်းတိုး၊ အရစ်ကျလည်း ဝယ်ယူနိုင်မည့် Pre-Order Installment Plan

Pre-Order ကာလ - ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၇) ရက်နေ့ မှ (၁၈) ရက်နေ့ထိသာ

အသေးစိတ်အချက်အလက်များ စုံစမ်းရန် HOT LINE : 01 2399888

- ကမ္ဘောဇဘဏ်များတွင် နှစ်သက်ရာ saving account (စုငွေစာရင်း) ဖွင့်ပြီး ကျပ် ၉ သိန်း စုငွေသွင်း၍ (စုငွေစာရင်းရှိ၍ အနည်းဆုံး စုငွေကျပ် ၉ သိန်း ရှိ ပြီးသူများအသစ်ဖွင့်ရန်မလိုပါ) ၆ လ အရစ်ကျဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။



